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Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.

EBSO
 KA

PA
K  A

RA
LIK

  2019  80 SAYFA
  SIRT 5 M

M

1
2

3
4

5
6

 7
  8

 9
10

11
12

 1
3 

  1
4

  1
5

  1
6

  1
7

   
18

   
19

   
20

   
 2

1
   

 2
2

   
  2

3
   

  2
4

   
 2

5 
   

   
 3

0 
   

 3
5 

   
   

40
   

   
 4

5 
     
   

 5
0  

   
  5

5  
   

  6
0 

   
  6

5  
   

   
70

   
   

 7
5 

   
  8

0 
   

   
85

   
   

90
   

  9
5

96
97

98
99

10
0

S/D S/D S/D KCMY80%40%0KCMYKCMY80%40%0KCKCKCMYKCMY KCMY BALBALC+MBAL80%40% BALC+Y MYBALM+YBAL0BALK
5%
4%
3%
2%

M S/DKCMY80% BAL

S/DS/D

S/D

K C M Y 80% 40% 0 K C M Y K C M Y 80% 40% 0 K C K C K C M Y K C M YK C M Y

BALBAL

C+M

BAL

80% 40%

BALC+Y MYBALM+YBAL0BALK
5%
4%
3%
2%

M S/DKCMY80% BAL

S/DS/DS/DK C M Y 80% 40% 0 K C M Y K C M Y 80% 40% 0 K C K C K C M Y K C M YK C M YBAL BAL C+M BAL 80% 40%BAL C+YM Y BAL M+Y BAL 0 BAL K
5%
4%
3%
2%

MS/D K C M Y 80%BAL

S/D S/D

S/D

KCMY80%40%0KCMYKCMY80%40%0KCKCKCMYKCMY KCMY

BAL BAL

C+M

BAL

80%40%

BAL C+YM Y BAL M+Y BAL 0 BAL K
5%
4%
3%
2%

MS/D K C M Y 80%BAL

ebso AĞUSTOS_ 2020 kapak revolta EYLÜL eylül 2021

5632 Sokak No: 26
Çamdibi – İzmir
T: 0232 458 58 09
teknofset@gmail.com
www.teknofset.com

Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.

Açıkhavada farkımız

açık!
3000 m2 alana yayılan üretim tesisimiz, teknolojik altyapımız ve uzman kadromuzla

markanızı açık ara öne çıkarıyoruz. 

Gaziosmanpaşa Mh. Yavuz Selim Cd. No: 7 Çamdibi / Bornova - İZMİR    Tel:  +90 (232) 431 00 75                    izmiracikhavareklam.com      

Dijital Baskı Merkezi Tabela / Totem Üretimi

Çelik Konstrüksiyon

Dış Cephe Sistemleri

Endüstriyel Reklam Çözümleri

Araç giydirme

Yüzyılın Felaketİ Karşısında
İzmİr Yardıma Koştu

Yüzyılın Felaketİ Karşısında
İzmİr Yardıma Koştu

ŞUBAT 2023



5632 Sokak No: 26
Çamdibi – İzmir
T: 0232 458 58 09
teknofset@gmail.com
www.teknofset.com

Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.

EBSO
 KA

PA
K  A

RA
LIK

  2019  80 SAYFA
  SIRT 5 M

M

1
2

3
4

5
6

 7
  8

 9
10

11
12

 1
3 

  1
4

  1
5

  1
6

  1
7

   
18

   
19

   
20

   
 2

1
   

 2
2

   
  2

3
   

  2
4

   
 2

5 
   

   
 3

0 
   

 3
5 

   
   

40
   

   
 4

5 
     
   

 5
0  

   
  5

5  
   

  6
0 

   
  6

5  
   

   
70

   
   

 7
5 

   
  8

0 
   

   
85

   
   

90
   

  9
5

96
97

98
99

10
0

S/D S/D S/D KCMY80%40%0KCMYKCMY80%40%0KCKCKCMYKCMY KCMY BALBALC+MBAL80%40% BALC+Y MYBALM+YBAL0BALK
5%
4%
3%
2%

M S/DKCMY80% BAL

S/DS/D

S/D

K C M Y 80% 40% 0 K C M Y K C M Y 80% 40% 0 K C K C K C M Y K C M YK C M Y

BALBAL

C+M

BAL

80% 40%

BALC+Y MYBALM+YBAL0BALK
5%
4%
3%
2%

M S/DKCMY80% BAL

S/DS/DS/DK C M Y 80% 40% 0 K C M Y K C M Y 80% 40% 0 K C K C K C M Y K C M YK C M YBAL BAL C+M BAL 80% 40%BAL C+YM Y BAL M+Y BAL 0 BAL K
5%
4%
3%
2%

MS/D K C M Y 80%BAL

S/D S/D

S/D

KCMY80%40%0KCMYKCMY80%40%0KCKCKCMYKCMY KCMY

BAL BAL

C+M

BAL

80%40%

BAL C+YM Y BAL M+Y BAL 0 BAL K
5%
4%
3%
2%

MS/D K C M Y 80%BAL

ebso AĞUSTOS_ 2020 kapak revolta EYLÜL eylül 2021

5632 Sokak No: 26
Çamdibi – İzmir
T: 0232 458 58 09
teknofset@gmail.com
www.teknofset.com

Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.

Açıkhavada farkımız

açık!
3000 m2 alana yayılan üretim tesisimiz, teknolojik altyapımız ve uzman kadromuzla

markanızı açık ara öne çıkarıyoruz. 

Gaziosmanpaşa Mh. Yavuz Selim Cd. No: 7 Çamdibi / Bornova - İZMİR    Tel:  +90 (232) 431 00 75                    izmiracikhavareklam.com      

Dijital Baskı Merkezi Tabela / Totem Üretimi

Çelik Konstrüksiyon

Dış Cephe Sistemleri

Endüstriyel Reklam Çözümleri

Araç giydirme



Kemalpaşa O.S.B. Mah. İzmir Ankara Asfaltı Cad. No:5/2 - Kemalpaşa/İZMİR



ŞUBAT GÜNDEMİ
ŞUBAT 2023
Yıl   : 39
Sayı   : 465

Sahibi
Ege Bölgesi Sanayi Odası adına
Yönetim Kurulu Başkanı
Ender YORGANCILAR

Sorumlu Müdür
Mustafa KALYONCU
Genel Sekreter

Yayın Kurulu
Metin AKDAŞ
Ateş İlyas DEMİRKALKAN
Hüseyin TURHAN

Yayın Sorumlusu
Engin TATLIBAL

Yönetim Yeri
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
The Mercer İş Merkezi 
Akdeniz Mah. Halit Ziya Bulvarı 
No:1 Konak-İZMİR
Tel : (0 232) 455 29 00
Faks : (0 232) 425 36 35
  www.ebso.org.tr
KEP Adresi: ebso@hs01.kep.tr

EBSOHABER, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın aylık kurumsal 
yayın organıdır. EBSOHABER’de 
yayınlanan yazılar kaynak 
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ihtiyacımız var. Bunu sağladığımızda da 
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çalışmalarını değerlendirdi
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vicdan, ahlak ve denetim 
eksikliği, bize bunları 
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

ACI ÇOK BÜYÜK, DAYANIŞMA ÇOK GÜÇLÜ
Tarihin en acılı günlerinden biri 

olan 6 Şubat sabahına deprem 
haberi ile uyandık. Çok geniş bir 
alana yayılan, art arda 3 deprem 
olduğu belirtilen, 11 ilimizi etkileyen 
büyük felakette milletimizin başı sağ 
olsun. Allah bir daha böyle acılar 
yaşatmasın. Hayatını kaybeden 
vatandaşlarımıza Allahtan rahmet, 
ailelerine başsağlığı ve sabır, 
yaralılarımıza acil şifalar diliyorum.

TOBB Başkanımızın liderliğinde 
Oda-Borsa başkanları olarak hemen 
bölgeye intikal ettik ve istişarelerde 
bulunduk. Hasarın tarif edilemeyecek 
kadar çok, acının ise ne denli derin 
olduğunu bizzat yerinde gördük.

İzmir olarak bizler de, sizlerin 
desteği ile elimizden geldiğince 
yardıma koştuk. Katkı koyan her bir 
üyemize çok çok teşekkür ediyorum. 
Tırlarla, gemi ile yardımlarımız 
deprem bölgelerine çok hızlı bir 
şekilde gönderildi ve bir nebze 
de olsa yaralar sarılmaya çalışıldı. 
Acil barınma ihtiyacını gidermek 
amacıyla, portatif konteyner üretimi 
için yine hep birlikte harekete geçtik. 
Elbette ki, elimizden geldiğince 
yardımlarımız, bölgeye desteğimiz 
devam edecek. 

Ancak, artık kabul etmeliyiz 
ki, bilimin yolundan gitmediğimiz 
sürece, sorunlar ve acılar artarak 

devam edecektir. Zemine inat yapılan 
çürük yapılar, denetim eksikliği, 
koordinasyonsuzluk, iletişim sorunu, 
afetlere yönelik ilgili kurumların 
çadır, konteyner stoksuzluğu, kritik 
kamu binalarında sismik izolasyon 
vs. koruyucu önlemlerin olmaması 
zincirleme felaketi büyütmüştür.

Özet olarak; bilim, liyakat, vicdan, 
ahlak ve denetim eksikliği bizlere 6 
Şubat sabahını yaşatmıştır. 

Acının ve kayıplarımızın 
büyüklüğüne rağmen, Bölgedeki 
dayanışma ruhu ise en büyük 
umudumuz oldu. Sivil toplum 
örgütlerinden, madencilerimize, 
yerli-yabancı arama kurtarma 
ekiplerinden gönüllülere, 
gençlerimize ve cansiperane maddi, 
manevi yardımlarını esirgemeyen 
vatandaşlarımıza şükranlarımızı 
sunuyorum. 

Enkaza dönüşen, kırk bini aşkın 
canımıza yuva değil mezar olan 
projelerde, imza sahibi herkes 
cezasını çekmelidir. Bu açıdan, 
Adalet Bakanlığı Deprem Suçları 
Bürosu doğru bir adımdır. Ancak, 
çok büyük yangın, sel felaketlerinde 
ve depremlerde de görmekteyiz ki, 
ülkemizde bir Afet Bakanlığına da 
acilen ihtiyaç vardır. 

TOBB’a sunduğumuz raporda;
• Mecliste teklif olarak sunulan 

imar barışının tekrar uygulanmaması,
• Faaliyetleri iptal edilen yapı 

denetim firmalarının, deprem riski 
taşıyan illerde onay verdiği inşaatların 
incelenmesinin sağlanması,

• Yıkılan binalarda sorumluluğu 
olan herkesin tutuklanması,

• 06.02.2023 tarihinden önce 
düzenlenen ve bu tarih itibariyle 
süresi devam eden yatırım teşvik 
belgelerine ve dahilde işleme izin 
belgelerine talep edilmesi halinde bir 
yıla kadar ilave süre verilmesi,

• KOSGEB’in bölgeye özel destek 
kredisi açması, hibe programları 
oluşturması,

• Çalışanların ve üreticilerin vergi 
ve sigorta yükümlülüklerinin 3 yıl 
süreyle %50 indirimli uygulanması,

• Eğitimin kesintisiz yüz yüze 
devam etmesi gibi birçok önerimizi 
paylaştık.

Dayanışma ile bu acıları elbette 
ki aşacağız. Cumhuriyetimizin ikinci 
yüzyılında dünyadaki dönüşüme 
uyum sağlayacak adımları atmamız 
gerekirken, biz daha inşaat 
nasıl yapılmalı noktasındayız. O 
nedenle, yeniden Cumhuriyetimizin 
değerlerine sahip çıkmaya ve yeniden 
akıl ve bilim yolunda birlikte büyük 
bir mücadeleye ihtiyacımız vardır. 
Bunu sağladığımızda da yolumuz 
açıktır.
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EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Yıllardır ‘Deprem 

öldürmez, bina öldürür’ diyoruz. 
Tarihimizin en büyük afetini 
yaşadığımız, on binlerce 
vatandaşımızı kaybettiğimiz 
bu son felaket de zamanında 
zayıf ve yönetmeliğe aykırı 
şekilde yapılmış binaların bir 
sonucu olarak karşımıza çıktı. 
Unutmayacağız, ama birlik ve 
beraberlikle bu zorlu günleri de 
aşacağız” dedi.

İhtiyaçlar yerinde 
tespit edildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası 

Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, yardım çalışmaları 
devam ederken Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 

BAŞKAN YORGANCILAR:
“BİRLİKTE BU ZORLU 

GÜNLERİ AŞACAĞIZ”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Ne yazık ki çok büyük 

ölçekte bir yıkım var. İki depremin üst 
üste yaşanması ve uzun sürmesi ile 

felaketin boyutunu ve can kayıplarımız 
artırdı. Yıllardır ‘Deprem öldürmez, 

bina öldürür’ diyoruz. Tarihimizin en 
büyük afetini yaşadığımız, on binlerce 

vatandaşımızı kaybettiğimiz bu 
son felaket de zamanında zayıf ve 
yönetmeliğe aykırı şekilde yapılmış 

binaların bir sonucu. Unutmayacağız, 
ama birlik ve beraberlikle bu zorlu 

günleri de aşacağız” dedi.

KAHRAMANMARAŞ

ADIYAMAN
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Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu öncülüğünde 
Oda, Borsa ve STK 
Başkanlarından oluşan heyet 
ile birlikte afet bölgesinde 
yetkililer ve vatandaşlarla 
bir araya gelerek mevcut 
durum, ihtiyaçlar ve yapılacak 
çalışmalara ilişkin bilgi aldı.

İlk gün Osmaniye, 
İskenderun, Antakya, Kırıkhan, 
İslahiye ve Gaziantep’te 
bulunan heyet, AFAD 
Koordinasyon Merkezlerinde 
çalışmalarla ilgili bilgi edinirken 
acil ihtiyaçların belirlenmesi, 
temin ve koordinasyonu ile 
istişarede bulundu.

Depremde hayatını 
kaybeden tüm vatandaşlar 
ve İslahiye Ticaret Odası 
yöneticileri ile ailelerinin vefatı 
nedeniyle de taziyelerini 
paylaşan heyet, AFAD 
Gaziantep Koordinasyon 
Merkezi’nde Çevre ve Şehircilik 
Bakanı Murat Kurum ile Hatay 
Serinyol’da da Milli Savunma 
Bakanı Hulusi Akar ile bir araya 
gelerek çalışmalar hakkında 
bilgi aldı. Depremde eşini ve 
oğlunu kaybeden Gaziantep 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Üyesi Murat Çetin’e taziye 
ziyaretinde bulunuldu.

İkinci gün, 
Kahramanmaraş’a geçerek 
incelemelere devam eden 

heyet, İçişleri Bakanı Süleyman 
Soylu ile görüşerek bilgi aldı. 
Adıyaman AFAD Koordinasyon 
Merkezi’nde ise Ticaret 
Bakanı Mehmet Muş ile bir 

HATAY

İSKENDURUN

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve TOBB heyeti, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve TOBB heyeti, 
Hatay’da Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar’dan bölgede yürütülen Hatay’da Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar’dan bölgede yürütülen 

çalışmalar hakkında bilgi aldı.çalışmalar hakkında bilgi aldı.
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araya gelerek bölge ile ilgili 
değerlendirmelere ve ihtiyaç 
tespitine devam eden heyet, 
Adıyaman TSO Başkanı 
İrfan Torunoğlu ve eşinin 
vefatı nedeniyle yakınlarına 
başsağlığı dileklerini iletti.

Bölgeye yardım tırlarının 
sevkiyatı sürerken, atılacak 
yeni adımlarla ilgili yapılan 
temaslara Malatya’da Eski 
Gümrük ve Ticaret Bakanı, 
AK Parti Malatya Milletvekili 
Bülent Tüfenkçi ile bir araya 
gelerek devam eden heyet, 
incelemelerini tamamladı.   

“İzmirkent” için 
düğmeye basıldı
Bölgedeki öncelikli 

ihtiyacın barınma ve 
tuvalet olduğunu ifade 
eden Başkan Yorgancılar, 
“Acımız çok büyük, yaramız 
derin. Ama insanımız büyük 
bir dayanışma içinde. 
Birlikte iyi olacağız. Temel 
izlenimimiz, ekmek ve su 
gibi temel gıda ihtiyaçları 
karşılanıyor. Bunların 
yanında bölgede en büyük 
ihtiyaç barınma ve hijyen 
konularında yaşanmakta. 
Konaklama ve tuvalet 
konularındaki eksikliklerin bir 
an evvel giderilebilmesi için 
yapabileceklerimizi görüştük. 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
olarak İzmir Ticaret Odamız 
ve işbirliği içinde olduğumuz 
STK’larımız ile birlikte bölgede 
‘İzmirkent’ isminde bir 
konteyner kentin kurulması 
için çalışma başlattık” dedi.

 
“Deprem öldürmez, 
bina öldürür”
Tarihimizin en büyük 

felaketinin yaşandığını 
vurgulayan Yorgancılar, 
yıkımın ana nedeninin bir kez 
daha deprem yönetmeliğine 
uygun binaların inşa 

GAZİANTEP

GAZİANTEP

İSLAHİYE

MALATYA

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve TOBB heyeti, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve TOBB heyeti, 
deprem felaketinde eşini ve oğlunu kaybeden Gaziantep Ticaret deprem felaketinde eşini ve oğlunu kaybeden Gaziantep Ticaret 

Borsası Yönetim Kurulu Üyesi Murat Çetin’e taziye ziyaretinde bulundu.Borsası Yönetim Kurulu Üyesi Murat Çetin’e taziye ziyaretinde bulundu.
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edilmemesi olduğunu 
belirterek, “Binalar insanları 
korumak için yapılmalı. Ne 
yazık ki bazı müteahhitlerce 
inşaat yapılırken demir ve 
çimento eksiltiliyor, bir dairenin 
ihtiyacı olan malzeme iki hatta 
üç daireye bölünüyor. Bir 

daire üç kişiye satılıyor. Çıkar 
ve menfaat uğruna insan 
canını hiçe sayan canilikte 
müteahhitlik yapan kişiler var. 
İnşaat denetimlerinin zafiyet 
içerdiğine şahit oluyoruz, 
canlar yitip gittikten, felaket 
olduktan sonra ise tutuklama 

kararı çıkıyor. Kime ne yararı 
var, giden canlar geri gelir mi?  
Ne yazık ki çok büyük ölçekte 
bir yıkım var. İki depremin 
üst üste yaşanması ve uzun 
sürmesi, felaketin boyutunu 
ve can kayıplarımızı artırdı. 
Elbette bunda en büyük neden, 

OSMANİYE

Türkiye’yi yasa boğan depremler silsilesi, 6 Şubat günü saat 04:17’de Kahramanmaraş 
merkezli gerçekleşen 7,7 şiddetindeki deprem ve yaklaşık dokuz saat sonra, 13:24’te 
yaşanan 7,6 şiddetindeki sarsıntı ile başladı. İlk deprem 100, ikincisi 45 saniye sürdü. 
Bu iki sarsıntı ile toplam on ilimizde binlerce vatandaş enkazlar altında kaldı. Bu iki 

depremin ardından şiddeti 6’lara kadar ulaşan en az 7 bin artçı sarsıntı gerçekleşti.
21 Şubat’ta ise Hatay’ın Defne ve Samandağ ilçelerinde, üç dakika arayla 6,4 ve 5,8 

büyüklüğünde iki deprem daha meydana geldi.
Depremler nedeniyle en az 43 bin vatandaşımız hayatını kaybederken 115 bin yaralı 

vatandaş tedavi altına alındı. AFAD’ın verilerine göre 10 ilde en az 448 bin depremzede, 
bölgeden tahliye edildi.

ACI BİLANÇO

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç Soyer Başkanlığında düzenlenen ve deprem Belediye Başkanı Tunç Soyer Başkanlığında düzenlenen ve deprem 
bölgesine yapılan yardım organizasyonunun değerlendirildiği İzmir bölgesine yapılan yardım organizasyonunun değerlendirildiği İzmir 

Ekonomik Kalkınma ve Koordinasyon Kurulu toplantısına katıldı.Ekonomik Kalkınma ve Koordinasyon Kurulu toplantısına katıldı.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Valisi Yavuz Selim EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger Başkanlığında AFAD İl Müdürlüğü yerleşkesinde düzenlenen, deprem Köşger Başkanlığında AFAD İl Müdürlüğü yerleşkesinde düzenlenen, deprem 

bölgesine yapılan yardımlarla ilgili koordinasyon toplantısına katıldı.bölgesine yapılan yardımlarla ilgili koordinasyon toplantısına katıldı.
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bölgede çürük yapıların 
olmasıdır. Yıllardır ‘Deprem 
öldürmez, bina öldürür’ 
diyoruz. Tarihimizin en 
büyük afetini yaşadığımız, 
on binlerce vatandaşımızı 
kaybettiğimiz bu son felaket 
de zamanında zayıf ve 
yönetmeliğe aykırı şekilde 
yapılmış binaların bir sonucu. 
Unutmayacağız, ama birlik ve 
beraberlikle bu zor günleri de 
aşacağız” diye konuştu.

“Yıllardır Deprem 
Bakanlığı istiyoruz”
Son büyük felaketin 

ardından artık Türkiye’nin 
birinci gündem maddesinin 
deprem ve kentsel dönüşüm 
olması gerektiğinin altını çizen 
Yorgancılar şunları söyledi: 
“Artık yalnızca İzmir’in değil, 
tüm Türkiye’nin gündemi 
deprem ve kentsel dönüşüm 
olmalıdır. Yıllardır bir deprem 
bakanlığının kurulması 
gerektiğini söylüyoruz. AFAD’ın 
daha koordineli çalışması 
gerekiyor. Gelen yardımların 
doğru ve etkin şekilde 
yönlendirilerek hızlı sonuç 
alınması büyük önem taşıyor.”

EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, İzmir EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer ve İzmir İş Dünyası Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer ve İzmir İş Dünyası 
temsilcileriyle birlikte İzmir Yardıma Koşuyor kampanyası temsilcileriyle birlikte İzmir Yardıma Koşuyor kampanyası 

kapsamında deprem bölgesine gönderilmek üzere hazırlanan portatif kapsamında deprem bölgesine gönderilmek üzere hazırlanan portatif 
konteynerlerin üretim alanını ziyaret etti.konteynerlerin üretim alanını ziyaret etti.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Ticaret Bakanı Mehmet Muş’un katılımıyla ve 
TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu başkanlığında gerçekleşen ve 365 Oda ve Borsa 
Başkanlarının katıldığı toplantıya katıldı. Deprem bölgesinden gelen taleplerin ve yapılması gerekenlerin 
değerlendirildiği toplantıya Başkan Yorgancılar, İZTO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Özgener ve İTB 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Ercan Korkmaz birlikte iştirak etti.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı ve TOBB Başdanışmanı Ender EBSO Yönetim Kurulu Başkanı ve TOBB Başdanışmanı Ender 
Yorgancılar, deprem bölgesine yapılan ziyaret sonrasında düzenlenen Yorgancılar, deprem bölgesine yapılan ziyaret sonrasında düzenlenen 

TOBB Yönetim Kurulu toplantısına katıldı.TOBB Yönetim Kurulu toplantısına katıldı.
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İzmir Yardıma Koşuyor
İzmir Yardıma Koşuyor 

kampanyası Ege Bölgesi 
Sanayi Odası, İzmir Ticaret 
Odası, İzmir Ticaret Borsası, 
Ege İhracatçı Birlikleri, İzmir 
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği, İMEAK Deniz Ticaret 
Odası İzmir Şubesi, Ege Genç 
İş İnsanları Derneği, Ege 
Sanayicileri ve İş İnsanları 
Derneği, İzmir Sanayiciler ve 
İş İnsanları Derneği, il sınırı 
içerisinde bulunan organize 
sanayi bölgeleri, İMEAK Deniz 
Ticaret Odası Aliağa Şubesi, 
Aliağa Ticaret Odası, Bayındır 
Ticaret Odası, Bergama Ticaret 
Odası, Menemen Ticaret 
Odası, Ödemiş Ticaret Odası, 
Ödemiş Ticaret Borsası, Selçuk 
Ticaret Odası, Tire Ticaret 

Odası ve Torbalı Ticaret 
Odası tarafından deprem 
bölgesindeki vatandaşlara 
destek olmak amacıyla 
başlatıldı. Kampanyaya 

toplumun 
her kesiminden on binlerce 
vatandaş destek verdi.

GÜNDEM

Kahramanmaraş Pazarcık 
merkezli yaşanan ve 43 bin 
vatandaşımızın ölümüyle 
birlikte büyük yıkıma neden olan 
depremlerin ardından İzmir İş 
Dünyası, İzmir Valiliği izniyle “İzmir 
Yardıma Koşuyor” kampanyası 
başlattı. 19 Oda, Borsa ve sivil 
toplum kuruluşu ile 16 organize 
sanayi bölgesi, afet bölgesine 
gönderilmek üzere nakdi ve ayni 
yardım topluyor.
Kampanyanın başlamasından 
bu yana toplam 43 milyon 
545 bin 594 lira nakdi yardım 
toplandı. Ayrıca kampanyaya 
katılan vatandaşların ulaştırdığı 
ve depremzedelerin öncelikli 
olarak ihtiyaç duyduğu ürün 
kalemlerinden oluşan 685 
bin koli ayni yardım, deprem 
bölgesine ulaştırıldı.
EBSO ve paydaş kurumların 
işbirliğiyle toplanan yardımlar 

sayesinde 760 ısıtıcı, 33 
jeneratör, 74 iş makinası, 2000 
uyku tulumu, 170’in üzerinde 
konteyner ve 150 konteyner 
tuvalet afet bölgesine sevk 
edildi; yaralılar için sahra 
hastanesi kurulması 
sağlandı.
Doğrudan gönderilen 
ayni yardımların yanı 
sıra nakdi yardımlar 
kullanılarak kampanyanın 
ilk günlerinden itibaren 
ihtiyaç duyulan 
malzemelerin alımı 
gerçekleştirildi. Söz 
konusu malzemeler, 
afet bölgesine 
karayoluyla ve Çeşme 
limanından hareket 
eden gemiler vasıtasıyla 
denizyolu kullanılarak 
ulaştırıldı. Felaketin ilk 
günlerinde depremzede 

vatandaşlarımızın acil barınma 
ihtiyaçlarına yönelik olarak 
konteynerler gönderildi. Bölgede 
yapılacak kalıcı konutların inşası 
için de yardım toplanmaya 
devam ediliyor.

İzmir tek yürek oldu, 
yapılan yardımlar bölgeye ulaştırıldı

İzmir Yardıma Koşuyor Kampanyası İzmir Yardıma Koşuyor Kampanyası 
kapsamında bölgede kurulan sahra hastanesi.kapsamında bölgede kurulan sahra hastanesi.

Depremzede Depremzede 
vatandaşların acil vatandaşların acil 

barınma ihtiyaçlarına barınma ihtiyaçlarına 
yönelik kurulan çadırlar.yönelik kurulan çadırlar.
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Yorgancılar, Vali Köşger’e İzmir Yardıma 
Koşuyor kampanyası ile ilgili bilgi verdi

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir 
Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Özgener 
ile birlikte İzmir Valisi Yavuz 
Selim Köşger’i ziyaret etti. 
Görüşmede İzmir Yardıma 
Koşuyor kampanyası 
ve yardımlarla ilgili bilgi 
aktarımında bulunuldu.

GÜNDEM

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB), iş 
dünyasının ve hayırseverlerin katılımıyla 
deprem bölgesine kalıcı konut yapma 
kampanyası başlattı. TOBB ‘dan yapılan 
açıklamada şu ifadelere yer verildi:
“Tüm iş insanlarımızı, sektörel derneklerimizi, 
iş dünyası kuruluşlarımızı, kadın ve genç 
girişimcilerimizi ve hayırseverlerimizi konut 
kampanyasına destek olmaya çağırıyoruz. Bu 
yardım kampanyasına bir bina ya da bir konut 
bedeli ile katılınabileceği gibi vatandaşlarımız 
kendi imkanları ölçüsünde bir tutarla da 
katkıda bulunabileceklerdir. Bu büyük felaketin 
üstesinden hep birlikte geleceğiz. Yaralarımızı 
birlikte saracağız. Gün birlik olma günü.”

TOBB, “İş Dünyası Konut Seferberliği” başlattı

İEKKK’nın gündemi deprem yardımları
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 

Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer ev 
sahipliğinde gerçekleşen İzmir Ekonomik 
Kalkınma Koordinasyon Kurulu (İEKKK) 
toplantısına katıldı. Başkan Yorgancılar 
toplantıda deprem bölgesine yaptığı 
ziyaretlere ilişkin izlenimlerini paylaşırken, 
deprem önlemleri kapsamında acil olarak 
neler yapılması ve neler yapılmaması gerektiği konusunda açıklamalarda bulundu. Toplantıya katılan Jeolog, 
Deniz Jeolojisi Uzmanı ve Bilim Akademisi Üyesi Prof. Dr. Naci Görür de İzmir bölgesindeki aktif fay hatları ve 
depreme hazırlık sürecinde atılması gereken adımlar hakkında kurul üyelerine bir sunum gerçekleştirdi.
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İzmir’in Oda-Borsaları “deprem” gündemli Ortak Meclis Toplantısı yaptı

Yorgancılar: “Bilim, liyakat, vicdan, 
ahlak ve denetim eksikliği, 

bize bunları yaşatmıştır”

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar, “Ülkemizde 
bir Afet Bakanlığı’na acilen 
ihtiyaç vardır. Ülkemizde 
benzer acılar artık geride 
kalsın. Hatalarımızdan ders 
çıkarma, eksiklerimizi kabul 
etme erdemliliğini gösterip, 
işi kılıfına uydurarak değil de, 
artık işi olması gerektiği gibi 
uzmanları ile birlikte yapalım” 
dedi.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, İzmir Ticaret Odası 
ve İzmir Ticaret Borsası, 
deprem gündemli Ortak 
Meclis Toplantısı düzenledi. 
Toplantıya konuk olan Jeolog, 
Deniz Jeolojisi Uzmanı ve 
Bilim Akademisi Üyesi Prof. Dr. 
Naci Görür, İzmir bölgesindeki 
sismik hareketler hakkında bilgi 
vererek Meclis Üyelerini “İzmir’de 
deprem bekliyoruz” diyerek uyardı. 
Toplantıya Ege İhracatçı Birlikleri 
Koordinatör Başkanı Jak Eskinazi 
ve EİB bünyesindeki birliklerin 
başkanları ve üyeleri de katıldı.

“Acı çok büyük, 
hasarın tarifi yok”
Başkan Yorgancılar, Ortak 

Meclis’te yaptığı konuşmasında 
depremin ardından TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
ile birlikte bölgeye giderek 
ihtiyaçları yerinde tespit ettiklerini 
söyledi. Yorgancılar, “Bilimin 
yolundan gitmediğimiz ve bilim 
insanlarımıza kafamızı çevirdiğimiz 
sürece yolumuz çok da aydınlık 
görünmüyor. Bunu her seferinde 

acı bir şekilde tecrübe ediyoruz. 
Acı çok büyük. Hasar tarif 
edilemeyecek kadar çok. Acının 
ve kayıplarımızın büyüklüğüne 
rağmen, Bölgedeki dayanışma 
ruhu, milletimizin gönül zenginliği 
ise en büyük umudumuz oldu” 
dedi.

“Afet bakanlığı kurulmalı”
Bölgede tespit ettikleri sorunları 

sıralayan Başkan şunları söyledi:

“Bilim, liyakat, vicdan, 
ahlak ve denetim eksikliği, 
bize bunları yaşatmıştır. 
Bu açıdan Adalet Bakanlığı 
Deprem Suçları Bürosu çok 
doğru bir adımdır. Ancak, 
çok büyük yangın ve sel 
felaketleri ile depremlerde 
de görmekteyiz ki ülkemizde 
bir Afet Bakanlığı’na acilen 
ihtiyaç vardır. Ülkemizde 
benzer acılar artık geride 
kalsın. Hatalarımızdan ders 
çıkarma, eksiklerimizi kabul 
etme erdemliliğini gösterip, 
işi kılıfına uydurarak değil de, 
artık işi olması gerektiği gibi 
uzmanları ile birlikte yapalım.”

“Öncelikler 
yanlış belirlendi”

İzmir Ticaret Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Özgener 
de 6 Şubat’tan bu yana tek 
gündemlerinin yaraları hep birlikte 
sarmak olduğunu belirterek, 
“1999 yılından itibaren birçok 
akademisyenimiz bize tehlikeleri 
anlattı. Neler olabileceğini ayrıntılı 
bir şekilde aktardı. 30 Ekim 2020 
İzmir depremi yapılan tüm uyarılara 
rağmen yerimizde saydığımızı 
gösterirken, Cumhuriyetimizin 
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yüzüncü yılının ilk günlerinde 
anladık ki, maalesef dersleri iyi 
alamamışız. Mimari geleneklerimiz, 
kent kültürümüz, plan ve proje 
alışkanlıklarımız baştan aşağı 
değişime uğramalıydı. Bunu 
yapamadık. Önceliklerimizi yanlış 
belirledik, başka gündemlerin 
içinde kaybolduk” dedi.

“İzmir depremi bir 
uyarıydı”
Bilim insanlarının uyarılarının 

yeterince dikkate alınmadığını 
ifade eden İzmir Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Işınsu 
Kestelli de, “Sadece iki buçuk yıl 
önce yaşadığımız İzmir depremini 
hatırlayalım. Aslında merkez üssü 
İzmir olmayan, ama özellikle 
Bayraklı’da uygun olmayan 
zeminde, gerekli şartlara sahip 
olmayan binalar nedeniyle 117 can 
kaybına neden olan o deprem bize 
bazı şeyleri hatırlatmıştı. Anlamak 
isteyenler için İzmir depremi bir 
uyarıydı. Ama 11 ilimizde yıkıma 
neden olan Kahramanmaraş ve 
ardından gelen Hatay depremleri, 
uyarının yeterince dikkate 
alınmadığını da bizlere gösterdi” 
diye konuştu.

Görür: “Depremi neden 
gündeme almıyorsunuz?”
Yönetim Kurulu Başkanlarının 

konuşmalarının ardından kürsüye 
çıkan Jeolog, Deniz Jeolojisi 
Uzmanı ve Bilim Akademisi Üyesi 
Prof. Dr. Naci Görür, deprem 
gerçeğine ilişkin açıklamalarda 
bulundu. Görür, “İstanbul'da 
depremi söylememize rağmen 
İstanbul depreme hazır mı? Hayır. 
Hiçbir şey yapılmadı demek 
haksızlık olur ama yeteri kadar 
yapılmadı. Deprem ekonomik 
sorunlardan daha mı az önemli? 
Neden depremi gündeme 
almıyorsunuz? Terörden, sanayiden, 
iklimden, işsizlikten daha mı az 
önemli deprem? Depremden daha 
önemli ne var bu ülkede? En temel 
sorunumuz depremdir” dedi.

“Dirençli kentler 
yapmalıyız”
Yapılması gerekenin, bilim ve 

teknolojinin gücüyle depremin 
vereceği zararı azaltmak olduğunu 
vurgulayan Görür, “Depremde 
ölmemek ve zararı minimize 
etmek için deprem dirençli 
kentler yapmamız gerekiyor. 
Şimdi Hakkari yöresinden, bir 
de Erzincan-Bingöl-Karlıova 
yöresinden kuşkumuz var. Hemen 
yarın deprem olacak demiyoruz. 
Uyarı mahiyetinde söylüyoruz. 
Özellikle yerel yönetimlere bir 
uyarıdır bu. Adana'da, Kıbrıs'ta 
deprem bekliyoruz. Olabilir diyoruz, 
illa ki olacak demiyoruz. Büyük 
ihtimalle olabilir diyoruz. İzmir'den 
endişemiz var, çünkü İzmir’de 
canlı faylar var. Bunlar günün 
birinde harekete geçebilir, deprem 
üretebilir. Bu faylar, çevrede olacak 
depremler ile tetiklenebilir. Sisam 
adasında olan depremde bu 
fayların önemli bir kısmı, tahmin 
ediyorum ki yüklendi" diye konuştu.

“Yapı stokunun 
güçlendirilmesini 
talep edin”
Prof. Dr. Görür, tüm deprem 

olasılıklarına karşın yönetmeliklere 
uygun yapılan binaların hayat 
kurtaracağını vurgulayarak, şunları 
söyledi:

“1999 sonrası yönetmeliklere 
gerçekten uygun ve kaçak olmadan 
yapılmış binaların hiçbiri çökmez, 
sizi öldürmez, depremde içinden 
sağ çıkmanıza müsaade eder. 
‘Olası bir depremde bütün binalar 
çöker’ mantığı da yanlıştır. 99 
depreminde Gölcük'te araştırma 
yaptım. Gördüğümüz şuydu; ayakta 
kalan binaların sayısı çökmüş bina 
sayısından fazlaydı. Tavsiyem, 
halk olarak İzmir'deki belediyeyi, 
üniversiteleri zorlayın. Evlerinizi 
muayene ettirin. Adamın parası 
yoksa da devlet el atsın ya da 
belediye bedava yapsın. Muayene 
ederseniz, en azından depremdeki 
davranışını görebilirsiniz. Şimdi 
seçim geliyor, talep edin bunları.”

Ege Bölgesi Sanayi Odası, İzmir Ticaret Odası ve İzmir Ticaret Borsası’nın Ortak Meclis Toplantısı’na Ege Bölgesi Sanayi Odası, İzmir Ticaret Odası ve İzmir Ticaret Borsası’nın Ortak Meclis Toplantısı’na 
Jeolog, Deniz Jeolojisi Uzmanı ve Bilim Akademisi Üyesi Prof. Dr. Naci Görür konuk oldu. Görür, Jeolog, Deniz Jeolojisi Uzmanı ve Bilim Akademisi Üyesi Prof. Dr. Naci Görür konuk oldu. Görür, 

İzmir bölgesinde ve Türkiye’deki sismik hareketlenmeler hakkında Meclis Üyelerine bilgi verdi. İzmir İzmir bölgesinde ve Türkiye’deki sismik hareketlenmeler hakkında Meclis Üyelerine bilgi verdi. İzmir 
Yardıma Koşuyor kampanyası kapsamında üç başarılı depremzede öğrencinin “Prof. Dr. Naci Görür Yardıma Koşuyor kampanyası kapsamında üç başarılı depremzede öğrencinin “Prof. Dr. Naci Görür 

Bursu” adıyla okutulacağı ifade edilerek Görür’e söz konusu bursa ilişkin plaket takdim edildi.Bursu” adıyla okutulacağı ifade edilerek Görür’e söz konusu bursa ilişkin plaket takdim edildi.
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CHP İzmir İl Başkanı 
Şenol Aslanoğlu 
ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Görüşmede deprem 
bölgesine yapılan 
yardımlar, ihtiyaçlar ve 
yapılması gerekenlerle 
ilgili değerlendirmelerde 
bulunuldu.

Yorgancılar ve CHP İzmir İl Başkanı Aslanoğlu, deprem 
bölgesine yapılan yardım çalışmalarını değerlendirdi

Dominik Cumhuriyeti 
Büyükelçisi Lora, 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti

Dominik Cumhuriyeti Büyükelçisi Elvis 
Antonio Alam Lora ve Ticaret Müsteşarı 
Lalia Gonzales, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar'ı 
ziyaret etti. Görüşmede İzmir ve Dominik 
Cumhuriyeti arasındaki ekonomik ilişkiler ve 
gerçekleştirilebilecek işbirlikleri değerlendirildi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir 

Belediye Başkanı Tunç Soyer başkanlığında 
gerçekleştiren İZFAŞ Yönetim Kurulu toplantısına katıldı.

İZFAŞ Yönetim Kurulu 
toplantısı gerçekleştirildi
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Cumhuriyetin 100. Yılında 
Türkiye Yüzyılı Vizyonu 

toplantısı yapıldı
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger’in ev 

sahipliğinde düzenlenen “Türkiye Sohbetleri 
Cumhuriyetin 100. Yılında Türkiye Yüzyılı 
Vizyonu İzmir Toplantısı”na, Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Aytekin Öztaş katıldı.

Gökçüoğlu, Kadın ve 
İktisat Kongresine 

katıldı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 

Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi tarafından İkinci 

Yüzyılın İktisat Kongresi’nin hazırlık 
çalışmaları kapsamında düzenlenen 
“Kadın ve İktisat Kongresi”ne katıldı.

Malezya ile ticari ilişkiler 
değerlendirildi

Malezya’nın Ankara Büyükelçisi Sazalı Mustafa 
Kamal ve Malezya İzmir Fahri Konsolosu 

Serdar Şınlak, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı Metin Akdaş’ın ev sahipliğinde 
gerçekleşen toplantıda İzmir ve Malezya 

arasındaki mevcut ticari ilişkilerin geliştirilmesi 
adına yapılabilecekler değerlendirildi.

EGEV Başkanlar 
Kurulu toplantısında 

deprem felaketi 
konuşuldu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, EGEV 
Başkanlar Kurulu toplantısına katıldı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün, 

18’inci kez düzenlenen 
Agroexpo İzmir Uluslararası 
Tarım ve Hayvancılık Fuarı’nın 
açılış törenine katıldı.

Fuarın açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Ürün, sağlıklı 
gıdaya ulaşımın yeniden 
dünyanın ana gündem 
maddesi olduğunu belirterek 
“İklim değişiminden kaynaklı 
risklerin öne çıkmasıyla 
gıda maliyetleri arttı ve 
temin sıkıntısı ortaya çıktı. Bu 
noktada verimli toprakları 
ile ülkemiz, tarım sektöründe 
yapacağı doğru hamlelerle 
bu krizi avantaja çevirebilecek 
potansiyele sahiptir” dedi.

İhtisas OSB’leri
İzmir ve bölgenin bu 

anlamda sahip olduğu 

potansiyeli ortaya çıkarmak 
üzere harekete geçtiklerini 
ifade eden Ürün, “Ege Bölgesi 
Sanayi Odası olarak bu 
farkındalıkla İzmir Ticaret 

Odamız, İzmir Ticaret Borsamız 
ve Ege İhracatçı Birliklerimiz 
ve ilgili kurumlarımız ile birlikte 
yürüttüğümüz Tarıma Dayalı 
İhtisas Organize Sanayi 

Agroexpo İzmir Uluslararası Tarım ve Hayvancılık Fuarı açıldı

Ürün: “Türkiye, küresel gıda 
tedarikinde krizi avantaja çevirebilir”
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Bölgeleri kurulmasına yönelik 
girişimimizi, bugünkü noktaya 
taşıdık. İzmir’de tarımsal 
sanayinin geliştirilerek akıllı 
tarım uygulamalarıyla daha 
üst düzeylere erişmesi ve 
potansiyelinin ekonomiye 
kazandırılması, kentimize 
olduğu kadar ülkemize de katkı 
sağlayacak niteliktedir” diye 
konuştu.

Teşviklerin önemi
Tarım arazilerinin 

yoğunlukta olduğu kırsal 
ilçelerde uygulanacak teşvik 
politikalarının önemine dikkat 
çeken Ürün, “Organik tarım, 
seracılık, jeotermal seracılık, 
çiçekçilik ve süs bitkiciliği, 
meyve-sebzecilik, küçükbaş 
hayvancılık ve hayvansal 
ürünlerin doğru teşvik 
politikalarıyla desteklenmesi 
gerekmektedir. Yerelden 

kalkınma kapsamında 
ilimizdeki her bir ilçenin 
ekonomik potansiyelinin 
değerlendirilip, o alanda 
ihtisaslaşmasının, sanayide 

de verimliliğin artırılmasını 
sağlayacağına, tarım ve 
hayvancılığın milli gelirden 
aldığı payı arttıracağına 
inanıyorum” ifadesini kullandı.

GÜNDEM

AgroExpo Fuarı kapsamında İzmir Ticaret Borsası 
tarafından düzenlenen “Tarım Gençlerle Yükseliyor” Fikir 
Yarışması ödül töreni yapıldı. Törene EBSO Meclis Başkan 
Yardımcısı İzzet Şanlı katıldı.

Dikili TDİOSB Müteşebbis 
Heyet toplantısı gerçekleştirildi

Dikili Tarıma Dayalı İhtisas Sera OSB Müteşebbis Heyet Toplantısı yapıldı. Toplantı, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi ve Dikili TDİOSB Müteşebbis Heyet Başkan Vekili 

Ateş İlyas Demirkalkan’ın başkanlığında gerçekleşti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası’nda 
1963-1969 ve 1975-1981 yılları 
arasında Meclis Üyeliği, 1963-

1967 yılları arasında Yönetim Kurulu 
Üyeliği ve 1963-1966 ile 1975-1981 
yılları arasında TOBB Genel Kurul 
Delegeliği görevlerinde bulunmuş 
olan duayen sanayici, ülkemizin 
önder yatırımcılarından, Türk 
ekonomisi ve sosyal hayatına büyük 
katkılar yapmış ve kendinden sonra 
gelen kuşaklara çok şey öğretmiş 
olan Yaşar Holding Kurucusu ve 
Onursal Başkanı Selçuk Yaşar, 11 
Şubat 2023 günü hayata gözlerini 
yumdu.

Yaşar, 13 Şubat günü Bostanlı 
Beşikçioğlu Camii’nde öğle vakti 
kılınan cenaze namazının ardından 
Soğukkuyu Mezarlığı’nda toprağa 
verildi.

Yaşar için düzenlenen cenazeye 
EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün, Yönetim 

Kurulu Üyeleri ve Meclis Üyeleri 
katıldı.

Sanayiciliğe 
adanan ömür
İzmir’in ve Türkiye’nin kalkınması 

için ömrü boyunca çalışmış olan 
Selçuk Yaşar, 1925 yılında dünyaya 
geldi. Orta ve lise öğrenimini Saint 

Joseph’te, üniversite öğrenimini 
ise bugünkü adıyla Dokuz Eylül 
Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi’nde tamamladı. 1945 
yılında, babasına ait olan Durmuş 
Yaşar Müessesesi’nde çalışarak iş 
yaşamına başladı. Selçuk Yaşar 1954 
yılında Zuhal Krom ile evlendi. Yaşar 
çiftinin, Feyhan, Selim ve İdil olmak 
üzere üç çocuğu dünyaya geldi.

Selçuk Yaşar’ın, girişimci, 
yeniliğe açık yapısı, farklı 
düşünmesi, şirketleşme ve sanayi 
konusunda ürettiği fikirleri, babası 
ve ailesiyle birlikte Türkiye’nin ilk 
boya markasının yaratılmasında 
önemli rol oynadı. Türkiye’de 
yabancı sermaye ortaklığıyla kurulan 
ilk şirketlerden olan DYOSAD, inşaat 
boyalarının ardından sektörünü 
geliştirecek sanayi boyaları ve 
matbaa mürekkeplerine yatırım 
yaptı.

Türkiye’de tarıma dayalı 
sanayinin öncülerinden olan Selçuk 

SELÇUK YAŞAR’I KAYBETTİK

20 ŞUBAT 2023

98 yaşında vefat eden Selçuk Yaşar için düzenlenen cenazeye EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, 98 yaşında vefat eden Selçuk Yaşar için düzenlenen cenazeye EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, Yönetim Kurulu Üyeleri ve Meclis Üyeleri katıldı.Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, Yönetim Kurulu Üyeleri ve Meclis Üyeleri katıldı.



21ŞUBAT 2023

GÜNDEM

Yaşar, et ve süt hayvancılığının geliştirilmesi amacıyla 
birçok önemli projeyi hayata geçirdi ve Pınar Süt’ü, 
Pınar Et’i ve Çamlı Yem’i kurdu. Kültür balıkçılığının 
önemine ve toplumun protein ihtiyacının balık 
üretiminin artışıyla desteklenmesi gereğine inanarak 
sektörün doğuşuna öncülük yaptı. Yaşar, 1970’li yılların 
başında Çeşme’nin turizm potansiyelini görerek 
Türkiye’nin ilk beş yıldızlı tatil köyü olan Altın Yunus’u 
hizmete açtı.

Ülkenin kalkınmasında eğitimin oynadığı kilit rolü 
bilen Yaşar, 2001 yılında Yaşar Üniversitesi’ni İzmir’e 
ve Türkiye’ye kazandırdı. Yaşar, 2004 yılından itibaren 
yatırımların yönetimi bir sonraki kuşağa devrederek 
Yaşar Topluluğu Onursal Başkanı oldu.

Sivil toplum gönüllüsü
TÜSİAD’ın kuruluşunda ve ilk yönetim kurulunda 

Türkiye’nin önde 
gelen sanayici 
ve iş insanlarıyla 
birlikte sorumluluk 
alan Selçuk Yaşar 
süt, et ve gıda 
sanayilerinin 
gelişmesine ve 
yurt dışında 
tanıtılmasına 
katkı sağlamak 
amacıyla Süt, Et, 
Gıda Sanayicileri 
ve Üreticileri 
Birliği’nin (SETBİR) 
kurulmasına 
öncülük etti ve Ege 

Sanayici ve İş İnsanları Derneği’nin (ESİAD) kuruluşuna 
öncülük ederek Yüksek İstişare Kurulu Başkanlığı’nı 
yaptı. Ayrıca Türkiye’de boya sanayiinin gelişimini 
desteklemek üzere sanayicilerle bir araya gelerek Boya 
Sanayicileri Derneği’nin (BOSAD) kurucularından oldu.

Yaşar Eğitim ve Kültür Vakfı ve Selçuk Yaşar Spor ve 
Eğitim Vakfı ile toplumsal alanda yatırımlar yapan Yaşar, 
üyesi ve Başkanı olarak en büyük destekçisi olduğu 
Karşıyaka Spor Kulübü’nün de Onursal Başkanı'ydı.

Danimarka İzmir Fahri Konsolosluğu yapan Yaşar’a, 
Danimarka Kraliçesi tarafından Üstün Hizmet Nişanı, 
Ege Üniversitesi Senatosu ve Isparta Süleyman Demirel 
Üniversitesi Senatosu tarafından Fahri Doktor unvanı 
verildi.

Yaşar, 1997 yılında ülke ekonomisine ve topluma 
katkıları sebebiyle Cumhurbaşkanlığı tarafından “Devlet 
Üstün Hizmet Madalyası” ile onurlandırıldı.

Selçuk Yaşar, 2015 yılında düzenlenen Yaşar Holding kuruluş Selçuk Yaşar, 2015 yılında düzenlenen Yaşar Holding kuruluş 
yıldönümü gecesine katılmıştı. Törende kendisine evlatları Feyhan yıldönümü gecesine katılmıştı. Törende kendisine evlatları Feyhan 
Yaşar, Merhum Selim Yaşar ve İdil Yiğitbaşı ile Yaşar Holding İcra Yaşar, Merhum Selim Yaşar ve İdil Yiğitbaşı ile Yaşar Holding İcra 

Başkanı Mehmet Aktaş tarafından anı plaketi takdim edilmişti.Başkanı Mehmet Aktaş tarafından anı plaketi takdim edilmişti.
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VEFAT ve BAŞSAĞLIĞI
Odamızda 1963-1969, 1975-1981 yılları arasında Meclis Üyeliği, 

1963-1967 yılları arasında Yönetim Kurulu Üyeliği, 
1963-1966 ve  1975-1981 yılları arasında 

TOBB Genel Kurul Delegeliği  görevlerinde bulunmuş olan  
Duayen Sanayici Büyüğümüz, ülkemizin önder sanayicilerinden, 

Türk ekonomisi ve sosyal hayatına büyük katkılar yapmış, 
çok şey öğrendiğimiz, kıymetli 

Selçuk YAŞAR’ı 
kaybetmenin derin üzüntüsü içindeyiz. 

Merhum’a Allah’tan rahmet, kıymetli Yaşar Ailesi’ne, 
tüm sevenlerine ve camiamıza başsağlığı ve sabırlar diliyoruz.

H. İbrahim GÖKÇÜOĞLU
Meclis Başkanı

Ender YORGANCILAR
Yönetim Kurulu Başkanı
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Türkiye 6 Şubat 2023 günü, önce 
saat 04.17’de 7,7 şiddetinde merkez 
üssü Pazarcık ilçesi; ardından saat 
13.24’te 7,6 şiddetinde merkez üssü 
Elbistan ilçesi olduğu açıklanan peş 
peşe iki (kimine göre üç) depremle 
sarsıldı. Toplam nüfusu (göçmenler 
hariç) 14 milyona yakın 10 ilimizin 
(Kahramanmaraş, Hatay, Adıyaman, 
Malatya, Gaziantep, Osmaniye, 
Kilis, Diyarbakır, Şanlıurfa, Adana) 
yer aldığı 90 bin kilometrekarelik 
coğrafyamızda üç haneye 
ulaşacağı tahmin edilen can kaybı 
ile ağır maddi kayıplar oluştu. Elazığ 
da eklenerek toplam 11 ilde mücbir 
sebep hali ilan edildi.

Tabii afetlerde şüphesiz en acı 
kayıp, can kayıplarıdır. Dünyada 
bilinen en büyük can kaybının 
(4 milyon insan), 1931 yılında 
Çin’deki sel felaketinde yaşandığı 
bilinmektedir. Dünyanın en 
büyük depremi, 1960 yılında 9,6 
şiddetinde olup Şili’de yaşanmıştır. 

Depremlerde en büyük can kaybı 
1976 yılında Çin’de yaşanmış, 7,6 
şiddetindeki Tangshan depreminde 
yaklaşık 655 bin can kaybı 
açıklanmıştır. Bizim coğrafyamızda 
en yüksek can kaybının ise 
yaklaşık 300 bin olarak yine Hatay 
bölgesinde (Bin 500 yıl önce) 526 
yılında gerçekleştiği bilinmektedir. 
Kahramanmaraş depremlerinin, 
son yüzyılda yaşanan en büyük 
üç deprem arasında olduğu 
belirtilmekte; bu depremlerin 
büyüklüğü yanında geniş bir 
coğrafyada gerçekleşmesi ile ağır 
kış şartları da felaketin kayıplarını 
artırmıştır. 

Son 50 yılda dünyada maddi 
zararı 1 milyar doların üzerinde 
52 depremin meydana geldiği 
bilinmektedir. En büyük zararları, 
2011 yılında Töhoku’da (Japonya) 9,1 
şiddetindeki depremde (Tsunami 
ile birlikte) 360 milyar dolar; 1995 
yılında 6,9 şiddetindeki Great 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

DEPREMLERİN (TABİİ AFETLERİN) 

FİNANSMANI
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EGE’DEN

Hanshin (Japonya) depreminde 200 milyar 
dolar; 2008 yılında 8,0 şiddetinde Sichuan 
(Çin) depreminde 150 milyar dolar olarak 
hesaplanmış; bizde 6 Şubat 2023’te gerçekleşen 
depremin 70,7 milyar dolar olarak tahmin 
edilen (doğrudan / dolaylı) maddi hasarı, 
20 milyar dolarlık 1999 Marmara depreminin 
maddi hasarının üç katından fazla olup dünya 
sıralamasında en hasarlı 4’üncü deprem olarak 
kayıtlara girmiştir.

Deprem kayıplarımız; (can kayıpları, 
yaralılar ve göç nedeniyle) işgücü kaybı, 
yıkılan/hasarlı konutlar ve içindeki eşyalar, 
şehir içi ve şehirlerarası yollar, havaalanları, 
ulaşım/enerji altyapıları, okullar, hastaneler, 
haberleşme ve üretim tesislerindeki kayıplar 
başlıkları altında sıralanabilir. Kayıpların 
büyüklüğü ve toparlanma süresi; ekonomik 
büyümeyi, milli geliri ve ülkelerin rating notunu 
da etkilemektedir. Bina hasarı henüz tam 
bilinmemekle beraber; 20 bine yakın bina 
yıkıldı, 100 bine yakın bina oturulamaz halde 
ve yıkılacak… DASK kaynaklı açıklamaya göre, 
23 milyar liralık nakdi sigorta fonu bulunduğu, 
reasürans şirketlerinden sağlanabilecek 
tazminle birlikte toplam 117 milyar liralık (yaklaşık 
6 milyar dolar) hasar tazmini ödeme potansiyeli 
mevcuttur. 

Dünya örneklerine bakıldığında, deprem 
öncesinde; deprem fonları, kredi-garanti 
enstrümanları, reasürans, afet bonoları, 
alternatif risk paylaşım enstrümanlarıyla 
depreme finansal hazırlık yapılmaktadır. 
Deprem sonrasında ise; felaketin büyüklüğüne 
bağlı olarak ek bütçe, yeni iç/dış borçlanma, 
ek vergiler, iç/dış yardımlar gibi ilave 
enstrümanlardan bazıları ya da hepsi 
kullanılabilmektedir. Yaşadığımız depremin 
maddi kayıplarının finansmanı için mevcut 
kaynaklarımızın yeterli olmadığı bellidir. Hasar 
ve zararların büyüklüğünün tespiti sonrasında 
ek finansman ihtiyacı ve kullanım takvimi de 
belirlenebilecek, yapılacak hesaplamalara 
uygun olarak deprem sonrası finansman 
enstrümanlarının devreye alınması söz konusu 
olabilecektir.

Bu genel çerçevede; deprem yaralarının 
sarılması ile ekonomik toparlanmaya katkı 
sağlayacağını düşündüğüm bazı önerilerimi 
aşağıda özetliyorum.

1. 2023 yılı bütçe ödeneklerinin kullanımında 
deprem bölgesine pozitif ayrımcılık yapılmalı; 
diğer illerin acil olmayan projelerine verilmiş 

yatırım ödenekleri, 2023-24 yıllarında 2 yıl 
süreyle bölgede yapılacak yatırımlarda 
kullanılmalı. (İlk etapta Hazineden 100 milyar 
liralık bir fon ayrıldığı açıklandı).

2. 10 vilayet için 5 yıllık altyapı ve yatırım 
destek fonu oluşturulmalı.

3. Vergi, sigorta, enerji yatırım teşvik/
destek oranları, 5 yıllık süreyle mevcut destek 
oranlarının 3 katı olarak uygulanmalı.

4. Halen yapılan yardımlar artırılmalı, 
çeşitlendirilmeli; temel ihtiyaçlar asgari 2 yıl 
süreyle karşılanmalı.

5. Çalışanların ve üreticilerin vergi ve sigorta 
yükümlülükleri ilk yıl %100, izleyen 3 yıl süreyle de 
%50 indirimli uygulanmalıdır 

6. İşlerini kaybetmiş çalışanlar ile işletmesini/
ürününü/malını kaybetmiş olanların her türlü 
vergi, sigorta primi, elektrik, gaz, su vb. borçları; 
kayıpları ölçüsünde tamamen yada kısmen 
terkin edilmelidir.

7. TBMM genel kurulundaki vergi/sigorta 
vs. barışı/yapılandırılması kanun teklifinin 
(yapılandırılma ile ilgili maddeler hariç) matrah 
artırımı, stok, demirbaş, cari hesap düzeltmesi 
vd. af mahiyetindeki düzenlemelerde 
yapılacak ödemelerin oranları düşürülerek 
taksitlerinin tamamının 2023 içinde ödenmesi 
sağlanmalıdır.

8. Depremin finansmanında (7’nci 
maddedekiler hariç) ek vergiler 
düşünülmemelidir. Yeni yatırımları ve ekonomik 
büyümeyi olumsuz etkileyecek ek vergiler 
yerine;

• Hazinenin yurt içi ve yurt dışından ek 
borçlanması gerekecektir 

• Uzun vadeli deprem tahvilleri çıkarılabilir 
• Yurt içi ayni ve nakdi yardımlar 

sürdürülmelidir. Yardım toplama potansiyeli 
yüksek olan derneklere/kuruluşlara hızlıca 
“kamu yararına çalışan dernek/kuruluş” 
statüsü verilerek yardım toplama potansiyeli 
artırılmalıdır.

• Yurt dışı yardım kanallarının açık tutulması 
gerekir.

• Kamu, özel ve yabancı bankalardan oluşan 
güçlü bir bankacılık sistemimiz ile diğer finans 
kurum/kuruluşlarımız bulunmaktadır. Bankalar 
ve diğer finansal kuruluşların dış kaynak bulma 
potansiyeli desteklenmelidir. Bu amaçla 
bankaların öneri ve talepleri dikkate arınmalı, 
ülke CDS’imizin düşürülmesi için yapılması 
gerekenler ile bilinen doğru uygulamalar 
değerlendirilmelidir.
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1. Asgari Ücrete İlişkin 
Gözden Kaçan Bir Durum: 
Ücretin Gündelik Tespit 
Edilmesi ve Ödenmesi 

Yeni yılda uygulanacak asgari 
ücret, 22.12.2022 tarihinde Bakanlık 
sayfasında ve medyada ilan edilen 
şekline göre, net 8.506,80 TL, brüt 
10.008 TL olarak belirlendi. Ancak 
29.12.2022 tarihinde yayınlanan 
resmi gazetede asgari ücret tespit 
komisyonunun kararı yayınlandı. 
Karara göre işçiye, “bir günlük 
normal çalışma karşılığı olarak 
333,60 TL” ödenmesi gerekmektedir. 
Yani Resmi Gazete’de açıklanan 
tutar günlük olarak tespit edilmiştir. 
Zaten Asgari Ücret Yönetmeliği 
m.4/d hükmüne göre, İşçilere 
normal bir çalışma günü karşılığı 
ödenen ve işçinin gıda, konut, 
giyim, sağlık, ulaşım ve kültür 
gibi zorunlu ihtiyaçlarını günün 
fiyatları üzerinden asgari düzeyde 

karşılamaya yetecek ücreti…” 
ifadesine yer verilmiştir. 

Gerçekten mevzuatta asgari 
ücretin aylık olarak belirlenmesi 
gerektiğine dair bir hüküm yer 
almadığı gibi mezkûr yönetmelikte 
de görüldüğü üzere asgari ücretin 
günlük tespit edilmesi gerekir. Bu 
itibarla esas alınması gereken, 
Resmi Gazete’de de yayınlanan,  
asgari ücret tespit komisyonunun 
bu kararıdır. Bu durumda asgari 
ücretin aylık değil günlük hesaplanıp 
ödenmesi gerekmektedir. 

Söz gelimi, Ocak 2023’ü için 
Ocak ayı 31 gün olduğundan Ocak 
2023 için bu kişiye brüt 333,6x31 
gün= 10.341,6 TL üzerinden ödeme 
yapılması gerekir. Ancak işçinin 
Ocak 2023 maaşı, Bakanlığın 
açıkladığı, 10.008 TL brüt olarak 
ödenirse  bir günlük ücret eksik 
ödenmiş olacaktır.

Bakanlığın ilan ettiği net 8.506,80 

GÜNCEL GELİŞMELER IŞIĞINDA KİŞİSEL 
VERİLERİN KORUNMASI HUKUKUNDA 
VERİ SORUMLULARI SİCİLİNE KAYIT 
OLUNMASI YÜKÜMLÜLÜĞÜAv. Murat ULUSU

EBSO Hukuk Danışmanı
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TL işçiye ödenirse yani ödeme 
aylık hesaba göre yapılırsa 
31 çeken aylarda işçinin bir 
günlük ücreti eksik ödenmiş 
olacak ve bu durumda 
işverene idari para cezası 
kesilmesi gerekecektir. Zira 
İş Kanunu m.102/a hükmü 
uyarınca komisyonun 
belirlediği asgari ücreti işçiye 
ödemeyen veya noksan 
ödeyen işveren hakkında 
işçi başına her ay için 956 
TL idari para cezası kesilir. 
İş akdi, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı’nın internet 
sayfasında ve medyada yer 
alan tutarlar üzerinden yapılsa 
bile bu durum, Yönetmelik 
ve Kanun gereği işverene 
ceza kesilmesine engel teşkil 
etmeyecektir. 

Özetle, 31 gün olan aylarda 
işçiye 8.506,80 TL ödenirse işçi 
başına 956 TL idari para cezası 
kesilecektir. Ayrıca bu aylarda 
SGK primleri de eksik ödenmiş 
olacağından Sosyal Güvenlik 
mevzuatı gereği de idari para 
cezası kesilmesi gerekecektir. 

2. Eurobond Gelirlerinin 
Beyan Edilmesi ve 
Vergilendirilmesi

Eurobond, çevrimiçi olarak 
da işlem yapılabilen, dünya 
genelinde yaklaşık 100 trilyon 
dolar büyüklüğe ulaşmış, 
uluslararası piyasalarda döviz 
cinsinden işlem gören uzun 
vadeli yatırım aracıdır.

Eurobondlar başka bir 
ifadeyle yabancı para 
cinsinden tahviller, ihraç edilen 
ülke para biriminden farklı 
bir ülke para biriminde ihraç 
edilmektedir. Devletlerin veya 
şirketlerin, kaynak yaratmak 
için kendi ülkeleri dışında 
yabancı para cinsinden 
ihraç ettikleri uzun vadeli ve 
kupon (faiz) ödemeli sabit 
getirili yatırım aracı olan 

Eurobondlar, temel olarak 
devlet tahvili ve hazine bonosu 
ile benzer özellikler taşısa da, 
dış finansman kaynağı olduğu 
için DİBS (devlet iç borçlanma 
senetleri) kapsamında değildir.

Eurobond yatırımında 
bulunan bireysel yatırımcıların 
bu kapsamda elde 
ettikleri gelirler gelir vergisi 
kapsamında vergilendirilir. Bu 
itibarla 2022 yılında elde edilen 
Eurobond gelirlerinin 2023 
Mart ayında beyan edilmesi 
gerekmektedir. Süresinde 
beyan edilmezse beyan 
etmeyen kişi hakkında VUK 
m.344 hükmü gereğince beyan 
edilmeyen vergi tutarının 
bir katı vergi ziyaı cezası 
kesilecektir. Ayrıca hesaplanan 
vergiye aylık yüzde 2,5 gecikme 
faizi uygulanacaktır. 

Eorubondlardan faiz 
ve alım/satım kazancı 
olmak üzere iki tip kazanç 
bulunmaktadır. 

a. Faiz Geliri
Eurobondlardan kupon geliri 

elde edilmektedir. Kupon geliri, 
uzun vadede Eurobondlardan 
elde edildiği için bir çeşit 
faizdir. Euro’ya dayalı ise yılda 
bir defa; dolara dayalı ise 6 
ayda bir kupon (faiz) ödenir. 

Eurobondların kupon/faiz 
gelirleri tahsil tarihi itibariyle 
Merkez Bankası döviz alış kuru 
ile TL’ye tahvil edilmek suretiyle 
vergilendirilir. Eurobondların 
faizlerinin/kuponlarının 
vergilendirilmesinde kur farkları 
vergilendirme işlemine tabi 
değildir.

GVK m.75 hükmü uyarınca 
kupon (faiz) ödemeleri 
menkul sermaye olarak 
vergilendirilmektedir. Bu 
ise GVK geçici madde 67 
hükmüne tabiidir. Ancak 
Eurobond faiz gelirleri geçici 
67’nci madde kapsamında 

değildir.  Bu itibarla da 
Eurobond faiz gelirleri stopaja 
tabi değildir. Yani Eurobond 
faiz ödemelerinde GVK 
m.97/7-a mucibince stopaj 
yapılmamaktadır. Ancak 2022 
yılında elde edilen faiz, 70 bin 
TL’yi (GVK m.103’teki tarifenin 
ikinci diliminin üst sınırı) aşarsa 
GVK m.86/1-c uyarınca 2023 
Mart ayında beyan edilip 
hesaplanan gelir vergisinin de 
ödenmesi gerekmektedir.

Söz gelimi kişi, 2022 yılında 
50 bin TL Eurobond faiz 
geliri elde ederse faiz geliri 
70 bin TL’yi (GVK m.103’teki 
tarifenin ikinci diliminin üst 
sınırını) aşmadığından kişinin 
bu gelirini beyan etmesi 
gerekmeyecektir. 

Ancak kişi, 2022 yılında, 
90 bin TL Eurobond kupon 
(faiz) geliri elde ettiyse 90 
bin TL ona ödenirken stopaj 
yapılmayacak ancak 90 bin 
TL (GVK m.103’teki tarifenin 
ikinci diliminin üst sınırını) 70 
bin TL’yi aştığından kişi, 2023 
Mart ayında bu kapsamdaki 
gelirini vergi dairesine beyan 
edip vergisini de ödemek 
zorundadır.

 Bu meyanda, dar 
mükellefler yani Türkiye’de 
bir takvim yılında 6 ay ya 
da daha az süre bulunan 
kişiler bu şekilde kupon/
faiz geliri kazanırlarsa GVK 
m.94/7 uyarınca vergi 
alınmayacak  ve GVK m.86/2 
uyarınca beyanname de 
vermeyeceklerdir.

b. Alım Satım Kazancı
GVK mükerrer m.80 

gereğince Eurobondların 
satışı sonucu elde edilen 
gelirler değer artış kazancı 
olarak vergilendirilmektedir. 
31.12.2005 tarihinden sonra 
satılan eurobondlardan 
sağlanan alım/satım 
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kazancı GVK geçici m.67’ye 
tabi değildir. Yani stopaj 
yapılmayacaktır. Eurobondların 
satılmasından doğan 
kazanç, satım karşılığında 
kazanılan döviz tutarının 
Türk Lirası karşılığından, 
bunların alımında ödenen 
yabancı para miktarının TL 
karşılığı ve varsa alım-satım 
giderlerinin düşülmesi suretiyle 
hesaplanacaktır. 

Alış bedeli endekslemeye 
tabi tutulur. Ancak 31.12.2005 
tarihinden sonra ihraç edilmiş 
eurobondlarda endeksleme 
yapılabilmesi için Yurtiçi 
ÜFE’nin artışının yüzde 10 ya 
da daha yüksek bir tutarda 
olması gerekecektir. Yoksa 
endeksleme yapılmayacaktır. 
Y- ÜFE artış oranı ne kadar 
fazlaysa alış tutarı da bir o 
kadar artırıldığından matrah 
da o kadar düşük olacaktır.

Söz gelimi  kişi, Nisan 2021 
tarihinde 100 bin ABD Doları 
karşılığında eurobond satın 
almış ve Haziran 2022 tarihinde 
120 bin ABD doları karşılığında 
satmıştır. 1 dolar Nisan 2021’de 
8 TL, Haziran 2022’de ise 17 
TL’dir.

(İktisap ettiği aydan önceki 
aya ait) Mart 2021 Yİ-ÜFE; 614,93

(Sattığı aydan önceki 
aya ait) Mayıs 2022 Yİ-ÜFE; 
1548,01’dir. 

Mayıs 2022 Yİ-ÜFE - Mart 
2021 Yİ-ÜFE

1548,01- 614,93=933,08
933,08 sayısı, Mart 2021’deki 

Yİ-ÜFE değeri olan 614,93’ün 
yüzde 151,73’üne yani yüzde 
10’dan fazla bir tutarına isabet 
edeceğinden endeksleme 
yapılacaktır. Dolayısıyla 
da alış tutarını yüzde 151,73 
oranıyla endeksleyeceğiz. 
Ama öncelikle aşağıdaki işlemi 
yapılmalıdır.

100 bin dolar x 8 TL (Nisan 
2021’deki dolar kuru); 800 bin TL

120 bin dolar x17 TL (Mayıs 
2022’deki dolar kuru); 2 milyon 
40 bin TL

Sonra alış bedelini 
yüzde 151,73 ile endeksleyip 
maliyet bedelimizi bulmamız 
gerekecek. Yani 800 bin 
TLx%151,73 (Yİ-ÜFE artış oranı); 2 
milyon 14 bin TL’yi buluruz.

Şu halde matrah, (2 milyon 
40 bin TL-2 milyon 14 bin 
TL=) 26 bin TL olur. Yani 26 
bin TL üzerinden gelir vergisi 

ödenecek. (1)
Görüldüğü üzere 

eurobondlarda alış/
satış tarihlerinde TL’ye 
çevrildiğinden kur farkları da 
vergilendirilmektedir. 

c. Farklı Gelirlerin de Olması 
Halinde Vergilendirme

Fakat kişinin farklı gelirleri 
de varsa hesaplama da 
değişmektedir. Söz gelimi kişi, 
2022 yılında;  konutundan 
20 bin TL kira geliri, X Bankası 
tarafından yurt dışına ihraç 
edilen Eurobondlardan 10 bin 
dolar faiz geliri ve Hazine ve 
Maliye Bakanlığınca yurt dışına 
ihraç edilen Eurobondlardan 
Temmuz 2022 tarihinde 3 bin 
dolar faizi geliri elde ettiyse 
toplamda 2022 için konut 
istisnası 9.500 olduğundan 
10.500 TL konut geliri, 18 x 10 bin 
dolar=180 bin TL Eurobond faiz 
geliri (70 bini aştığından beyan 
edilmesi gerekir) ve son olarak 
3 bin dolar x 18 (dolar kuru)= 
54 Bin TL’dir. Kişinin vergiye 
tabi toplam geliri 10.500 +180 
bin+54 bin=244.500 TL’dir. 

Bu tutar da 70 bin TL’lik 
beyan sınırını (GVK m.103’teki 

HUKUK
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tarifenin ikinci diliminin üst 
sınırını) aştığı için hazine 
tarafından ihraç edilen 
Eurobondlardan elde edilen 
3 bin dolarlık faizin de dâhil 
edilerek beyan edilmesi 
gerekmektedir. Yani burada 
Eurobond’dan elde edilen 
gelir 70 bin TL’nin altında olsa 
bile toplam gelir düzeyi 70 bin 
TL’yi aştığından Eurobond’un 
da vergilendirilmesi icap 
etmektedir.

Diğer bir örnek olarak kişi, X 
işverenden 2022 yılında brüt 
aylık 40  bin TL ücret almış, 
Y bankasından 60 bin TL 
vadeli mevduattan faiz geliri 
elde etmiş, 20  bin TL borsa 
geliri elde etmiş ve Hazinece 
2006 sonrası ihraç edilmiş 
Eurobondlardan 15  bin TL faiz 
geliri elde etmiştir.

Tek işverenden alınan 
aylık 40 bin TL (yıllık 480 bin 
TL) ücret gelirleri için beyan 
şartlarını sağlamadığından 
(GVK m.103’te yer alan son 
dilim üst sınırı olan 880 bin 
TL’yi geçmediğinden) beyan 
edilmeyecektir. Mevduat 
faizlerinden elde edilen faiz 
ve repo gelirlerinden elde 
edilen faiz GVK Geçici m.67/7.
fk uyarınca stopaj yoluyla 
vergilendirildiğinden beyan 
edilmeyecektir. Hazine 
tarafından ihraç edilen 
Eurobondlardan elde edilen 
faiz tutarı 2022 yılı için 70 bin 
TL’yi (GVK m.103’teki tarifenin 
ikinci diliminin üst sınırını) 
aşmadığından bu da beyan 
edilmeyecektir.

3. Taşınmaz Satışlarında 
2022 Yılı İçin Elde Edilen 
Gelirlerin Vergilendirilmesi

Gelir Vergisi Kanunu 
mükerrer m.80/6 uyarınca 
(ivazsız edinilenler hariç 
olmak üzere) iktisap edilen 
taşınmazlar edinme (iktisap) 

tarihinden itibaren 5 yıl içinde 
satış, devir vb. bir yöntemle 
elden çıkarılırsa, elden 
çıkarma tutarı ile iktisap bedeli 
arasındaki farktan 2022 yılında 
satılmışlar için 25 bin TL istisna 
ile satıcı tarafından yapılan 
birtakım giderler düşüldükten 
sonra kalan tutar üzerinden 
gelir vergisi (değer artışı 
kazancı) hesaplanır. Yani bir 
taşınmaz (konut, işyeri, arsa 
vb.)  satın alınma tarihinden 
itibaren 5 yıl içinde satılırsa, 
satış-alış farkı gelir vergisine 
tabidir.

Söz gelimi kişi, 22 Mart 2020 
tarihinde 500 bin TL’ye aldığı 
evini 2022 yılı Aralık ayında 
825 bin TL’ye satarsa 2022 
yılı için öngörülen 25 bin TL 
tutarındaki istisna düşüldükten 
sonra başka bir gideri de 
yoksa kişinin, 825 bin-500 
bin-25 bin=300 bin TL değer 
artış kazancı bulunmaktadır. 
Bulduğumuz matrah 
üzerinden de ortalama 84.900 
TL gelir vergisi ödenmesi 
gerekmektedir. 

Söz gelimi, Mart 2021’de 
576 bin TL’ye konut satın alan 
kişi, bu konutu Aralık 2022’de 
2 milyon TL’ye satmıştır. 
Normal koşullarda 2 milyon 
TL’den 576 bin TL düşüp kalan 
tutar üzerinden gelir vergisi 
ödenmesi gerekmektedir. 
Ancak enflasyon dolayısıyla 
kanun gereği endeksleme 
yapılması gerekmektedir. 
Buna göre, bir taşınmazın 
satış tarihinden önceki ay 
ile iktisap edinildiği (alındığı) 
aydan önceki aya ait Yurtiçi 
ÜFE farkı iktisap edinilen aydan 
önceki ayın ÜFE’ye oranı 
yüzde 10 ya da yüzde 10’dan 
fazla ise endeksleme yapılır. 
Bu endeksleme sonucunda 
kişinin ödemesi gereken vergi 
çok azalmakta ve hatta sıfıra 
düşebilmektedir. 

Yazı ile birlikte sayfada 
verilen tablo, Y-ÜFE değişim 
oranlarını göstermektedir.  (2)

Görüldüğü üzere, Şubat 
2021 Yİ-ÜFE; 590,52 ve Kasım 
2022 Yİ-ÜFE; 2026,08 oranlarını 
haizdir. Yapılacak işlem 
[(satıştan önceki aya ait Yİ-
ÜFE - alıştan önceki aya ait 
Yİ-ÜFE)/ alıştan önceki aya 
ait Yİ-ÜFE]*100 şeklindedir. 
Buna göre, [(2026,08-
590,52)/590,52]*100=%243,1 
sayısına ulaşılır. Bu oran 
(yüzde 243,1), yüzde 
10’dan fazla olduğu için 
endeksleme yapacağız. 
Yani alış tutarımız olan 500 
bin TL’yi ayrıca yüzde 243,1 
artırıp enflasyona göre alış 
bedelimizi (maliyet bedelimiz) 
buluyoruz. Endeksleme sonucu 
bulduğumuz bu tutar da 1 
milyon 976 bin 256 TL’dir.

Bu durumda, [2.000.000 TL-
1.976.256 TL -25 bin TL] = -1.256 
TL üzerinden vergi ödenmesi 
gerekir. Ancak çıkan sonuç 
eksi (-) çıktığından hiç vergi 
ödenmeyecektir. 

2022 yılında taşınmazını 
satanlar 2023 yılı Mart ayında 
bu taşınmazın vergisini beyan 
edip ödeyecektir. Beyan e 
ortamda ya da fiziken vergi 
dairesinde verilebilmektedir. 
Beyan üzerine endeksleme 
otomatik olarak yapılmaktadır.  

(1) Örnek için bakınız Prof.Dr. 
Murat Batı https://t24.com.tr/

yazarlar/murat-bati/2023-te-
beyan-edilecek-eurobond-

gelirleri,38162 (Erişim Tarihi 
2023)

(2) Tablo Murat Batı’nın 
T24’deki yazısından alınmıştır. 

https://t24.com.tr/yazarlar/
murat-bati/gayrimenkulunu-

2022-de-satanlar-yuksek-
enflasyondan-dolayi-hic-
vergi-odemeyebilir,38202 
(Erişim Tarihi 2023 Ocak).

HUKUK
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MECLİS

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbra-
him Gökçüoğlu,  Ocak ayı 

Meclis toplantısında yaptığı 
açılış ve Başkanlık sunuşlarında 
Organize Sanayi Bölgeleri Üst 
Kurulu (OSBÜK) Genel Sekreteri 
Fatih Soysal’ın Meclis’e konuk 
olduğunu belirterek kendisi-
ne hoş geldiniz dileklerini iletti. 
Gökçüoğlu ayrıca OSBÜK Yö-
netim Kurulunda yer alan EBSO 
Geçmiş Dönem Meclis Başkanı 
Salih Esen’e de teşekkürlerini 
sundu.

“Ödemelerini 
zamanında yapanlar 
ödüllendirilmeli”
2023 yılının başında Cum-

hurbaşkanı tarafından genel 
seçimlerin 14 Mayıs tarihinde 
yapılabileceği hususunun 
dillendirildiğini hatırlatan Gök-
çüoğlu, “Dolayısıyla önümüzde 
üç buçuk ay gibi bir zaman 
dilimi var ve böylelikle seçim 

ekonomisi de resmi olarak 
başlamış oldu. Her seçim 
öncesinde açıklanan mali 
ve diğer aflar, yine bir torba 
yasayla Türkiye Büyük Millet 
Meclisi’ne sunuldu. Zamanında 
ödemelerini yapmayanlara af 
ve yapılandırma uygulama-
ları ile bir nevi teşvik ve prim 
verilmekte olduğu izlenimi var. 
Buna karşılık yıllardır ödeme-
lerini zamanında ve gerekirse 
kredi kullanarak yapan, yasa-
lara uygun iş yapan insanlara 
herhangi bir prim uygulaması 
yapılmıyor ve bu da mağduri-
yet yaratıyor. Bu mağduriyetin 
giderilmesi ve Anayasal eşitliği 
sağlamak adına vergilerini 
ve yasal ödemelerini düzenli 
ödeyenlere prim uygulaması 
yapılmalıdır” dedi.

“İklim değişikliğinin 
fragmanı yaşanıyor”
İklim krizinin hava sıcaklık-

ları ile gündelik hayatta dahi 

hissedildiğini ifade eden Gök-
çüoğlu, “Ocak ayını tamam-
lıyoruz ancak havalar hala 
mevsim normallerinin üzerin-
de. Kış adeta Şubat ve Mart 
ile sınırlandı. Hazırlanan tüm 
raporlarda öne çıkan risklerin 
başında gösterilen iklim deği-
şikliğinin adeta fragmanını ya-
şıyoruz. 2022’nin dünya gene-
linde bugüne kadar ölçülen en 
sıcak beşinci, Avrupa’da ise en 
sıcak ikinci yıl olduğu bildirildi. 
Meteoroloji ülke genelinde son 
52 yılın en sıcak Aralık ayının 
yaşandığını açıkladı. Ocak ayı 
da farklı geçmedi. Barajlardaki 
su seviyesi de alarm vermekte. 
Kuraklığa doğru giden bu yol, 
tarımsal üretimi de sıkıntıya 
sokmaktadır. Artık çok daha 
bilinçli su tüketimine gitmek 
zorundayız. Çok uzakmış gibi 
görünen kuraklık, tahmin ede-
meyeceğimiz kadar yaklaştı. 
Konuyu bir kez daha dikkatleri-
nize sunuyorum” diye konuştu.

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri



29ŞUBAT 2023

MECLİS

Model Fabrika çağrısı
Türkiye’nin çalışan 

kişi başına verimlilik 
performansının çok 
düşük olduğunun altını 
çizen Gökçüoğlu, “Bu 
konuda işverenler olarak 
işletmelerimizde kendi çözüm 
yollarımızı bulmak zorundayız. 
Dünyanın içinde bulunduğu 
dijital dönüşüm çağı, aslında 
verimliliği artırma noktasında 
en doğru rehberdir. Kuruluş 
aşamasından bu yana içinde 
bulunduğum İzmir Model 
Fabrika, dijital dönüşüm 
sürecinde teorik değil pratik 
olarak verimliliği artırma 
noktasında çok değerli 
hizmetler sunmaktadır. 
Mutlaka faydalanmanızı 
diliyorum. Bugüne kadar 
toplam 363 firma ile 
farkındalık artırıcı seminerler 
düzenlenmiştir. 32 firmayla 
yapılan öğren-dönüş 
programları neticesinde 
firmaların üretim proseslerine 
bağlı olarak üretim verimliliği 
açısından ortalama yüzde 
10 ile 50 arasında verim artışı 
sağlanmıştır. Bu artış, hiçbir 
makine teçhizat yatırımı 
yapmadan, hiçbir personel 
artırımı yapmadan, hiçbir fiziki 

mekân artırımı yapılmadan 
sadece firmanın içerisindeki 
verimlilik düşürücü konuları 
tespit edip onları yerinde 
değerlendirmekle yapılmıştır. 
Hiç para harcamadan yüzde 
10’dan 50’ye kadar verim artışı 
sağlanıyor. Model Fabrika ile 
ilgili olarak Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcımız Metin 
Akdaş görevlendirilmiş 
bulunuyor. Model Fabrika’dan 
bu anlamda yararlanmayı 
mutlaka değerlendirmenizi 
öneriyorum” ifadesini kullandı.

Çalışma gün sayısı
Verimlilik konusundaki bir 

diğer hususun da çalışma 
gün sayısının azaltılması 
olduğunu belirten Gökçüoğlu, 
“Pandemiyle birlikte 
tanıştığımız ‘evden çalışma’ 
yöntemi sonrası pek çok 
firma çalışma gün sayısında 
kısıtlamaya gitti. Geçtiğimiz 
aylarda İngiltere’de yapılan 
haftada dört gün çalışma 
pilot denemesi sonrasında 
katılan şirketlerin yüzde 86’sı, 
dört gün çalışma politikasını 
sürdüreceklerini belirtmişlerdir. 
70 şirketten üç bin çalışan, altı 
ay boyunca haftada beş gün 
yerine dört gün çalıştı. Bazı 

şirketlerdeki verimliliğin yüzde 
21 arttığı gözlendi. Belçika’da 
ise yeni iş gücü anlaşması 
yürürlüğe girerek, çalışanların 
mesai saatleri, maaşları ve 
sosyal hakları aynı kalacak 
şekilde dört gün çalışma 
imkânı getirildi. Bunun birçok 
ülkede denemeleri yapılmakta 
olup ana amaç verimliliği 
artırmaktı. Ülkemizde de hala 
birçok şirketin benzer amaçla 
dört gün çalışmayı tercih 
ettiğini biliyoruz. Denemeye 
ve tartışmaya açık bir konu 
olmakla birlikte yarın Avrupa 
Birliği’nde bunun yasaya 
dönüşmesi halinde ILO 
standartlarında firmalarımızın 
verimliliği daha da olumsuz 
etkilenecektir. Türkiye 
ortalamasına bakıldığında 
zaten verimsiz çalışıyoruz. 
Sanayide verimlilik ortalama 
yüzde 42,6’larda bulunuyor. 
Bir de bu gelirse çok daha 
fazla mağduriyet doğacaktır. 
Bugünden önlemlerimizi 
almak adına konuyu 
değerlendirmelerinize sunmak 
istiyorum” dedi.

Gökçüoğlu, konuşmasının 
sonunda gazetecilerin 10 Ocak 
Çalışan Gazeteciler Günü 
kutladı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Ocak 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasında Meclis’i OSB’lerle 
ilgili mevcut konular hakkında 
bilgilendiren OSBÜK Genel 
Sekreteri Fatih Soysal’a teşekkür 
etti.

OSB’lerin 
genişlemesi konusu
Yeni organize sanayi böl-

gelerinin kurulması için sanayi 
parseli yaratmada sıkıntı ya-
şandığını dile getiren Yorgancı-
lar, “Bu konunun çözümüyle ilgili 
hususları İzmir Büyükşehir Be-
lediye Başkanımızın da katıldığı 
Kasım ayı Meclis toplantımızda 

dile getirdim. Ege Bölgesi Sana-
yi Odası’nın kuruluşunda bulun-
duğu organize sanayi bölgesi 
sayısı, toplamda 20’nin üzerin-
dedir ve arsa konusu, İzmir’in 
en büyük sıkıntılarının başında 
geliyor. Arsa nasıl üretilecek? 
Kemalpaşa OSB defalarca 
açıldı ve kapandı; mahkeme 
süreçlerinin sonunda, ancak 

Yorgancılar:
“Kolay çıkış yolu yok”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Ekonomistlerin çoğu bu sene 
Avrupa Birliği’nde bir durgunluk bekliyorlar. Biz oraya ihracat yapan bir ülkeyiz, 
bu durgunluktan payımıza neyi ve ne kadar alacağız, bu durgunluk bize ne 
kadar yansıyacak, esas önemli olan konu budur. Kolay çıkış yolu yok. Dünya 

adeta ağır çekim ile bir tren kazası yaşıyor” dedi.
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yeni bir yasa tasarısıyla ve 
Sayın Cumhurbaşkanımızın da 
oluruyla orada bir organize sa-
nayi bölgesinin oluşumu sağla-
nabildi. Şimdi genişlemeyle ilgili 
çalışmalar yapılmak isteniyor, 
ama hepsi şahıs arazisi. Şahıs 
arazilerinin bulunduğu yerde 
hem tarım arazileri var, hem ta-
rımdan çıkmış ve OSB’ye dön-
mesi gereken yerler var. Ama 
bunlar kamu arazisi olmadığı 
için maalesef yapabilmek kolay 
değil. 10 milyon metrekarelik 
Aliağa OSB’mizin yanında 8 mil-
yon metrekarelik bir arsa vardı. 
Burası kamu arazi; belirli bir kıs-
mı özel satın alma yoluyla çö-
zümlenip OSB büyütülebilecekti. 
Sanayi Bakanlığımız maalesef 
bunu uygun görmedi. Bunlar-
la birlikte Torbalı OSB’mizi 350 
dönüm kadar büyüttük, yeni bir 
büyümeyle ilgili çalışmalarımız 
yapıldı” dedi.

İzmir’in şahıs arazisi ve sit 
ağırlıklı bir yapıya sahip oldu-
ğunu ifade eden Yorgancılar, 
“Bizim elimizi kolumuzu bağ-
layan şey de bu. Bu durumu 
Büyükşehir Belediye Başkanı-
mıza da ifade ettim. Belediye 
bürokratlarımız bize alternatif 
yerler gösterdiler, ama göster-
dikleri yerler 100 ile 150 dönüm 
büyüklüğünde. Yani planlaması 
yapıldıktan sonra elimizde 60 
dönüm civarında bir alan ka-
lacak ki bu da pek bir şey değil. 
Bu açıdan çalışıyor muyuz, evet 
çalışıyoruz. Araştırmalarımız 
devam ediyor. İzmir dışından 
bir yatırımcı gelse ve 200-300 
dönüm yer istese, OSB’lerimizde 
bu büyüklükte parselimiz maa-
lesef yok. Bunu üzülerek söylü-
yorum, ama bu sıkıntı sadece 
İzmir’de değil, bütün Türkiye’de 
var. Tarım vasfını yitirmiş, alan-
lar için İl Tarım Müdürlüğü’nden 
‘tarım dışıdır’ yazısını istemeye 
gidiyorsunuz, vermiyor” diye 
konuştu.

“Dönüşüm stratejisi 
uygulanmalı”
Hazine ve Maliye Bakanı 

Nureddin Nebati’nin katılımıyla 
EBSO, İZTO, İTB ve EİB’nin ortak 
bir toplantı gerçekleştirdiğini 
belirten Yorgancılar, “Burada 
dile getirdiğim birkaç konuyu 
sizlerle paylaşmak istiyorum. 
Türk sanayisinin mevcut kon-
jektürde seviye atlamasını 
istiyorsak mutlaka bir dönüşüm 
stratejisinin uygulanması gere-
kiyor. Bunun da birinci ayağını 
eğitim oluşturuyor. Çünkü mev-
cut eğitim sistemimiz ile bugü-
ne kadar alabildiğimiz netice 
bu. Ar-Ge merkezleri 2008 yı-
lında açıldığında ihracat birim 
değerimiz 1,69 dolardı. Bugün 
1.254 Ar-Ge merkezimiz var ve 
ihracat birim değerimiz 1,20 do-
lar seviyesine indi. Peki, bu Ar-
Ge merkezleri ne yaptı? Bunlar 
Ür-Ge merkezi olarak çalıştı. 
Patent sayılarına baktığımızda 
da bunu görüyoruz. Eğitim sis-
temi ile ilgili bugün alacağımız 
kararların sonuçlarını belki 20 
sene sonra alabileceğiz. İkin-
cisi; ticaret yapmamızı kolay-
laştıracak uluslararası anlaş-
maların arttırılması gerekiyor. 
Üçüncüsü; yüksek enflasyonun 
sanayimize ve ülkemize vermiş 
olduğu zarardır. Dördüncüsü; 
finansmana erişimde yaşanan 
sıkıntılardır. Beşincisi; Merkez 
Bankası tarafından sürekli 
olarak yapılan güncel, deği-
şik operasyon kararları ve son 
olarak reel kurların seviyesinin 
gerçekçi olmaması durumudur. 
Bunları özellikle ve üstüne basa 
basa dile getirmeye çalıştım. 
Çünkü küresel ekonominin hiç 
olmadığı kadar kaos ve belir-
sizlik içinde olduğu bir süreçte 
fırsatlardan yararlanabilmek 
için atacağımız adımların stra-
tejik bir önem taşıdığını da her 
ortamda dile getirmeye çalışı-
yorum” ifadesini kullandı.

Küresel beklentiler
ve Türkiye
Her sene İsviçre’nin Davos 

kentinde düzenlenen Dünya 
Ekonomik Forumu’nda açıkla-
nan kısa ve uzun vadeli risk-
ler hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendiren Yorgancılar, “Kısa 
dönem riskler hayat pahalılı-
ğı ve geçinme, doğal afetler 
ve iklim olayları, jeoekonomik 
çatışmalar, iklim krizi politika-
larının başarısızlığı, toplumsal 
çatışma ve kutuplaşma, büyük 
çevresel felaketler, küresel siber 
saldırılar, doğal kaynak kıtlıkları 
ve mülteci krizi olarak ön plana 
çıkıyor. Daha uzun vadeli riskler 
nedir diye bakıldığında, iklim 
krizi politikalarında uygulanan 
başarısızlık, iklim değişimine 
uyumdaki başarısızlık, doğal 
afetler, ekosistemin çöküşü, 
mülteci krizi ve büyük çevresel 
felaketler gibi önümüze çıkan 
konu başlıkları var. Bir de size 
dünyadaki önemli baş ekono-
mistlerin neler düşündüğünü 
paylaşmak istiyorum. Dünya 
Ekonomik Forumu’ndaki son 
raporda, dünyanın neresinde 
stagflasyon riski beklendiğini ve 
bu stagflasyonla birlikte enflas-
yon oranlarının hangi boyut-
ta olacağıyla ilgili bir harita 
yapılmış. Baş ekonomistlerin 
yüzde 100’ü Avrupa Birliği’nde, 
yüzde 91’i Amerika’da ve yüzde 
48’i Çin’de zayıf ve zayıf altı bir 
büyüme bekliyor bu yıl. Yine 
benzer şekilde ekonomistle-
rin yüzde 57’si Avrupa’da, 24’ü 
Amerika’da ve sadece yüzde 5’i 
Çin’de yüksek enflasyon bekli-
yor. Bu tabloda bizi esas ilgi-
lendiren kısım Avrupa Birliği’dir. 
Ekonomistlerin çoğu bu sene 
Avrupa Birliği’nde bir durgunluk 
bekliyorlar. Biz oraya ihracat 
yapan bir ülkeyiz, bu durgun-
luktan payımıza neyi ve ne 
kadar alacağız, bu durgunluk 
bize ne kadar yansıyacak, esas 
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önemli olan konu budur. Kolay 
çıkış yolu yok. Dünya adeta 
ağır çekim ile bir tren kazası 
yaşıyor” dedi.

Cumhuriyetin kuruluşunun 
100. yılında Türkiye’nin seçim 
sürecinin içinde olduğunu 
ifade eden Yorgancılar, “Sayın 
Cumhurbaşkanımız tarafından 
açıklanan 14 Mayıs tarihi var, 
ama henüz kesinleşmedi, Se-
çimi bir an önce yaparak yeni 
bir ekonomi modeliyle, sözünü 
ettiğimiz dönüşüm strateji-
siyle, bizi hak ettiğimiz ligde 
oynayabilecek seviyeye geti-
recek eğitim sistemimizle yola 
başlamak mecburiyetindeyiz” 
ifadesini kullandı.

Finansmana erişim
Bakan Nebati’nin katıldığı 

toplantıda 1 Şubat’tan itiba-
ren bankaların kredileri aç-
maya başlayacağı bilgisini 
verdiğini belirten Yorgancılar, 
“Süreç, kredi garanti fonuyla 
ilgili. Burada 14 başlıkta 250 
milyar liralık bir kredi pake-
ti açıklandı. İşletme giderleri, 
döviz kazandırıcı, yatırım-proje, 
imalat sanayi, EYT, KOBİ, gi-
rişimci, kadın girişimci, yeşil 
dönüşüm-enerji, teknoloji gibi 
başlıklarda destek paketleri söz 
konusu. Geçen haftaki top-
lantıdan iki hafta önce Sayın 
Bakan ile İstanbul’da bir ara-
ya gelmiştik ve orada kendisi 
‘Bu 250 milyar lirayı piyasaya 
vereceğiz, eğer yetmediği 
takdirde bir 250 milyar lirayı 
daha verebilme imkanımız var, 
o açıdan rahat olun’ demişti. 
Kendisine finansmana erişim 
ile ilgili olarak istenilen miktar-
da kredinin temin edilemediği, 
alınan kredinin faiz oranının 
çok yüksek olduğu, uzun vadeli 
kredi temin edilemediği, temin 
edildiği takdirde de oranların 
daha farklı boyutlarda olduğu 
gibi konularımızı ilettim. Sayın 

Bakana şunu da söyledim: ‘Biz 
hassas bir ülkeyiz. Yani yetkili 
insanların verdiği beyanatın 
toplumu rahatlatıcı nitelikte 
olması gerekiyor. Merkez Ban-
kası’nın yaptığı açıklamalarda 
regülasyon değişiklikleriyle 
ilgili farklı anlaşılmalar ortaya 
çıktı. Bunun üzerine bankalar 
da kredi vermek istemedi. Bu 
açıdan güven ve öngörülebi-
lirlik her şeyin önünde geliyor’ 
dedim. Sayın Bakana yine arz 
ettiğim konulardan bir tanesi 
de hepinizin şikayetçi olduğu; 
döviz alım belgesine bağla-
nan ihracat gelirlerinin yüzde 
40’ının bozdurulmasının yarat-
tığı kayıplar oldu. Son olarak da 
reel kurların gerçekçi olma-
dığını ifade ettim. Bu noktada 
sektör bazlı olarak çok daha 
farklı zorluk içinde olanlarımız 
da var” dedi.

Ekonomik 
Değerlendirme Anketi
Sanayicilerin katılımıyla ya-

pılan Ekonomik Değerlendirme 
Anketinin sonuçları hakkında 
Meclis Üyelerini bilgilendiren 
Yorgancılar, “Ankette firma-
ların yüzde 35’i siparişlerini iç 
pazarda artırdığını, 59’u da 
farklı oranlarda azaldığını ifade 
etmiş. Yine 2022’de firmaların 
yüzde 43’ünün dış pazarlarda 
siparişlerinin arttığını, yüz-
de 10’u durakladığını ve geri 
kalan kısmı da farklı oranlarda 
azaldığını belirtilmiş. Firmaların 
üçte birinin üretimi yüzde 25’in 
altında azalmış” diye konuştu.

Siparişlerin artması için yeni 
Pazar arayışları konusuna ba-
kıldığında dünyanın üçe bölün-
düğünün görüldüğünü ifade 
eden Yorgancılar, “Bir Avrupa 
Birliği var, bir Amerika var, bir 
de Asya ülkeleri var. Bu say-
dığım üç bölgenin hangisiyle 
Serbest Ticaret Anlaşmamız 
var? Bunlar kendi içlerinde birer 

grup haline geldiler ve ticareti-
ni arttıran ülkeler konumunda-
lar. Bizim sadece Gümrük Birliği 
bağlamında Avrupa Birliği’yle 
bir ilişkimiz var, ama masada 
değiliz, bizim gıyabımızda karar 
alınıyor. Bunun için de mutla-
ka ve mutlaka Gümrük Birliği 
Sözleşmesi’nin güncellenmesi 
gerekiyor. Amerika Birleşik Dev-
letleri’nin ve Asya bölgelerinin 
kendi içlerindeki ortak ticaret 
anlaşmalarına mutlaka taraf 
olmamız gerekiyor. Ticaretimi-
zi, ihracatımızı arttırabilmemiz 
başka türlü çok zor” ifadesini 
kullandı.

“OSB’ler sayesinde 
bu noktaya geldik”
Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği’nin kapasite raporlarıyla 
ilgili açıklanan verisine vurgu 
yapan Yorgancılar, “2022 yılı 
kapasite raporu istatistiklerin-
de İzmir’de en fazla dış giyim, 
meyve-sebze işleme, iç giyim, 
tasnif edilmiş materyalle-
rin geri kazanımı ve makine 
imalatı sektörlerinde sanayi 
kapasite raporu düzenlendiği 
ifade ediliyor. İzmir, raporlarda 
belirtilen 259 bin 311 istihdam 
ile üçüncü sırada, 5 bin 895 
kapasite raporu ile de dör-
düncü sırada yer aldı. Rapor 
sayısında Türkiye içindeki payı 
yüzde 6,2 ve istihdam içindeki 
payı da yüzde 6,7 oldu. Ben bu 
noktada emeği geçen herke-
se teşekkür ediyorum. Aslında 
İzmir, dış ticaret fazlası veren 
bir il olarak bu başarısını yıllar-
dır ortaya koyuyor. Bu başarıyı 
ortaya çıkaran şey, bizlerin ve 
büyüklerimizin, bizden önceki 
Başkanlarımızın, Meclislerimizin 
kararlar alarak kurmuş olduk-
ları organize sanayi bölgele-
ridir. Kayıt dışı istihdamın en 
kolay kontrol altına alınacağı 
yerler OSB’lerdir. İyi ki bu OS-
B’ler kurulmuş, iyi ki bu OSB’lerin 

MECLİS
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kurulmasına ilişkin kararlar bu 
Meclislerce alınmış ve bugün 
İzmir, dış ticaret fazlası veren 
bir il konumuna gelmiş” dedi.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi sanayici-

lerin gündeme getirdiği ko-
nuları da değerlendiren EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Mustafa Karabağ-
lı’nın dile getirdiği fuar izlenim-
lerine ilişkin olarak “İlk olarak, 
günde 80 bin kişinin gezdiği 
bir fuarda TOGG’un olmaması 
üzücü. İkinci olarak, doğrudur, 
EBSO fuar organizasyonları 
yapıyor. Metal kaplama fuarı 
Hannover Messe’nin organi-
zasyonunu KOSGEB’le beraber 
üyelerimizden gelen talep 
üzerine yaptık. Asansör taşıma 
ekipmanları üzerine Alman-
ya’da Interlift diye ikinci bir 
organizasyonu da yaptık. Elyaf 
dokuma tekstil bitim işlem-
leri fuarı İTMA Milano’nun da 
organizasyonunu EBSO olarak 
yaptık. Almanya’daki Intersolar 
ve Düsseldorf’taki Interpack 
fuarlarının organizasyonları-
nı da üstlendik. Kısacası bize 
gelen fuar taleplerini, hangi 
komitemizden gelirse hemen 
KOSGEB iş birliğiyle ve en az 10 
üye olmak kaydıyla gerçek-
leştiriyoruz. Fuarlar çok önemli. 
Ben İZFAŞ’ın da Yönetim Kurulu 
Üyesiyim; mermer fuarı döne-
minde otellerde, restoranlarda 
yer olmuyor. Benzer durum 
konfeksiyonda da yaşanıyor.  
Bize gelen talep neyse bugüne 
kadar gerçekleştirdik ve bun-
dan sonra da yapmaya de-
vam edeceğiz” dedi.

Fatih Aracı’nın önerdiği, 
Meclis toplantılarının YouTu-
be’dan canlı yayınlanması ko-
nusuna ilişkin Yorgancılar, “Bu 
gerçekleşirse zannediyorum 
bir ilk olur. Basın toplantılarımızı 

izliyor, ama bazı konuların aile 
içinde kalmasını şahsen daha 
doğru buluyorum” diye konuş-
tu.

Taner Telcioğlu’nun dikkat 
çektiği konulara ilişkin Başkan 
Yorgancılar, “Bu makamlar ge-
çicidir. Önemli olan kazanılan 
dostluklardır, birbirine saygıdır. 
Tabi ki hatalar olacak, tabi ki 
yanlışlar olacak, ama üslup çok 
önemli. Üslubu iyi ayarlayabilir-
sek, karşılıklı iyi niyetle konuşa-
bilirsek, tartışabilirsek, bu koşul-
larda herkes her şeyi söyleme 
hakkına sahip. Birbirinin kişisel 
haklarına tecavüz edilmediği 
müddetçe bu kürsü herkese 
açık. Benim buradan bir bek-
lentim yok, zaten olmadığını 
yıllardan beri gördünüz. Her-
kes burayı bir basamak olarak 
kullanmadığımı gördü. Sizlerin 
de olmadığını biliyorum. Onun 
için bize huzur ve dostluk lazım. 
Rahmetli babam bana ‘Yaptı-
ğın işten keyif al’ derdi. İnanın 
ben de burada yaptığım işten 
keyif alıyorum. O keyfi alma-
sam bir saniye bile duramam. 
İşinin hallolmasından dolayı 
birinin bana teşekkür etmesi, 
‘Allah razı olsun Ender Bey’ de-
mesi benim için parayla, pulla 
ölçülebilecek bir şey değil. Sizler 
için de aynısı olduğunu biliyo-
rum” ifadesini kullandı.

Bir önceki ay düzenlenen 
gıda sektör toplantısını hatırla-
tan Yorgancılar, “Üyelerimizden 
gelen talep üzerine yapılan 
bu toplantıya gıda komitesin-
de bulunan tüm üyelerimizi 
ve grupları davet ettik. Prof. 
Dr. Yaşar Uysal’dan rica ettik, 
moderatörlüğünü yaptı. 60 ila 
70 kişinin katılması beklenen 
toplantıyla 12 ila 15 kişi katıldı. 
Bakın arkadaşlar, bu toplantının 
talebi sektörün içindeki arka-
daşlardan geliyor. İzQ’da Meclis 
toplantısı yaptığımız salonu or-
ganize ettim, her şeyi ayarladık. 

Ama katılım 13 kişi” dedi.
Erdoğan Çiçekçi’nin 

gündeme getirdiği konuya 
ilişkin Yorgancılar, “Su kadar 
temini zor bir şey yok. Bugün 
bir artezyen açmak için 
dahi izin alınması gerekiyor. 
Daha önce açılanlara da 
sayaç takıldı. Suyu idareli 
kullanmaya mecburuz. Tarım 
suyu kirletiyor mu? Evet. Ama 
sadece tarım değil, sanayi 
de, ticaret de, evsel kullanım 
da kirletiyor suyu. Dolayısıyla 
kirlilik konusunu tek bir yere mal 
etmek bana doğru gelmiyor” 
diye konuştu.

Ali Kara’nın gündeme 
getirdiği konuya ilişkin olarak 
Yorgancılar, “Ortada bir 
iletişim kazası var diye tahmin 
ediyorum. Kemalpaşa Organize 
Sanayi Bölgesi’ndeki parseller 
şahıs mülkiyetinde” ifadesini 
kullandı.

Model Fabrika konusunda 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu’nun açıklamalarda 
bulunduğunu hatırlatan 
Başkan Yorgancılar, “Meslek 
komite toplantılarının Model 
Fabrika’da yapılmasıyla ilgili 
duyuru yapılacak. Model 
fabrika ne yapıyor, kim nasıl 
bir hizmet veriyor, sanayiciye 
ne gibi bir fayda sağlıyor gibi 
konuları orada görme imkanı 
olacak” dedi.

Kurlar konusunda 
Yorgancılar, “Türkiye’de imal 
edilen ürünün yüzde 70’i 
ithalata bağlı, bu bir gerçek. 
Dolayısıyla dövizdeki oynamalar 
bilançolarımıza olumlu veya 
olumsuz yansıyor. İkinci olarak; 
bunların yaşanmaması 
için aslında bir tane yol var, 
enflasyonun olmaması. Normal 
kabul edilen bir enflasyonda 
kur artışı olur mu? Enflasyon 
olmadığı takdirde faizler iner 
veya çıkar mı? Her şey yolunda 
gider” diye konuştu.
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Mustafa 
Karabağlı
Fuar katılımı
EBSO Meclis Üyesi 

Mustafa Karabağlı, 
5-8 Ocak 2023 
tarihinde ABD’nin 
Las Vegas şehrinde 
gerçekleştirilen CES-
Consumer Electronics 
Show fuarına ilişkin 
gözlemlerini Meclis 
Üyeleri ile paylaştı. 
Fuarda TOGG’un 
bulunmamasının 
kendisinde hayal 
kırıklığı yarattığını ifade eden Karabağlı, 5174 
Sayılı Kanun kapsamında Odaların yurt içi ve 
yurt dışı fuarlara katılım faaliyetinde bulunmaları 
gerektiğini ve bu konunun EBSO’nun da 
gündeminde yer almasını arzu ettiğini söyledi.

Fatih Aracı
Meclis toplantılarının yayını
EBSO Meclis Üyesi Fatih Aracı, Meclis 

toplantılarının EBSO’nun YouTube kanalından 
canlı yayınlanması önerisinde bulundu.  

Taner Telcioğlu
Üslup konusu
EBSO Meclis Üyesi Taner Telcioğlu, EBSO Meclis 

kürsüsünün demokratik bir şekilde yönetildiğini 
belirterek Meclis Üyelerinin eşit bir konumda 
bulunduğunu, Üyelerin demokratik haklarını 
kullanırken birbirlerine asgari müşterekte saygı 

Sanayİcİnİn gündemİ 
OSB genİşleme alanları ve çevre

MustafaMustafa
KarabağlıKarabağlı

FatihFatih
AracıAracı

TanerTaner
TelcioğluTelcioğlu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclisi Üyesi sanayiciler, EBSO Ocak ayı Meclis 
toplantısında ekonomik ve güncel konuları gündeme getirdiler.

MECLİS
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duymaları gerektiğini 
ve üslubun çok 
önemli olduğunu 
söyledi.

Cenk Karace
Sanayicinin 
konuları
EBSO Meclis 

Üyesi Cenk Karace, 
mensubu olduğu 
komitenin son 
toplantısını Torbalı’da 
yaptığını belirterek 
İzmir’in diğer sanayi 
bölgelerinde bu 
toplantılarının süreceğini söyledi. Karace, 
bu noktada sanayicinin öne çıkan gündem 
konularının sanayi alanlarının genişletilmesi, vize 
alırken yaşanan sorunlar, nitelikli personel ve 
tedarik zincirinde yaşanan aksaklıklar olduğunu 
vurguladı.

Nadir Erdir
TOBB’un kapasite rapor kriteri
EBSO Meclis Üyesi Nadir Erdir, sanayi 

parsellerinin azlığı ve OSB’lerin genişlemesi 
konularının önemine dikkat çekti. TOBB’un 
kapasite raporu kriterlerinde sıkıntı olduğu 
yönündeki görüşünü dile getiren Erdir, teknoloji 
sayesinde yüksek verimli çalışan makinelerin 
kullanılmaya başlandığını, TOBB’un kapasite 
rapor kriterinde yer alan motor gücüyle makine 
sayısı çarpanlarının ile insan gücüne olan 
ihtiyacın azaldığını, dolayısıyla söz konusu 
kriterlerin değiştirilmesini gerektiğini söyledi. 

Erdoğan Çiçekçi
Tarımdan kaynaklı su kirliliği
EBSO Meclis Üyesi Erdoğan Çiçekçi, su 

tüketiminin yüzde 65 oranında tarımdan 
kaynaklandığını, İZSU’nun kendi rezervi 
açısından baktığı zaman yeterli kaynaklarının 
olduğunu düşünerek böyle bir sıkıntıdan 
bahsetmediğini, bilhassa Küçük Menderes 
Havzası’nda yeraltı suyunun kullanamaz, 
yerüstü suyunun ise temin edilemez halde 
olduğunu, Kiraz-Beydağ’dan gelen suların kirlilik 
kategorisinde olduğunu, ‘suyu çıkar, hayvanlara 
içir, tarımda kullan’ şeklinde bir uygulamanın 
artık mümkün olamayacağını ve tarımdan 
kaynaklı su kirliliğini önlemek adına tedbir 
alınması gerektiğini söyledi. Çiçekçi, karbon 

ayak izi ölçümüyle ilgili olarak Genel Sekreterlik 
ile beraber yürüttükleri bir çalışma olduğunu da 
ifade etti.

Ali Kara
OSB’lerdeki boş parseller
EBSO Meclis Üyesi Ali Kara, OSB’lerde parsel 

sıkıntısı yaşanırken yatırım amaçlı alınmış ve 
uzun süredir kullanılmayarak boş duran arazilerin 
bir şekilde işlevsel hale getirilmesi gerektiğini 
söyledi. Kara, 1,26 dolar seviyesinde bulunan 
ihracat birim değerinin yukarıya çekilmesi 
için Ar-Ge ve Ür-Ge çalışmalarının artırılması 
gerektiğini dile getirdi.

Mehmet Karahaliloğlu
Tarım kaynaklı kirlilik ve mali kriz uyarısı
EBSO Meclis Üyesi Mehmet Karahaliloğlu, 

Erdoğan Çiçekçi’nin dile getirdiği tarım kaynaklı 
çevre kirliliği konusunda, tarımın vazgeçilmez 
bir sektör olduğunu ve çevresel kirliliğin tarım 

CenkCenk
KaraceKarace

NadirNadir
ErdirErdir

ErdoğanErdoğan
ÇiçekçiÇiçekçi

MehmetMehmet
KarahaliloğluKarahaliloğlu

AliAli
KaraKara
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dışında farklı sektörlerden de kaynaklandığını 
belirterek konuların müşterek bir çerçevede 
ve ortak akılla çözülmesi gerektiğini söyledi. 
Karahaliloğlu, finansmana erişim konusunda, 
kredi mevduat oranının üç devlet bankası 
hariç tutulduğunda yüzde 35’lere indiğini, 
bankaların karlarının düşük olduğunu, 
ekonomik krizden ziyade bankaları da içine 
alan bir mali krizin daha tehlikeli olacağını 
ifade etti.

Nedim Anbar
Tarım kaynaklı kirlilik
EBSO Meclis Üyesi Nedim Anbar, tarım 

kaynaklı kirlilik konusunda yapılabilecek 
çok şey olduğunu, susuz tarım ve aynı suyu 
sirküle ederek uygulanan sistemlerin buna 
örnek oluşturduğunu söyledi. Anbar, Türkiye’de 
siyasetçilerin popülist politikalar uğruna çiftçiyi, 
oy potansiyeli nedeniyle disiplin altına almayı hiç 
arzu etmediğini dile getirdi. 

Nejat Özduran
OSB’lerdeki boş parseller
EBSO Meclis Üyesi Nejat Özduran, bütün 

sanayicilerin OSB’lerden aldıkları parsel tahsisleri 
üzerinde belli bir süre içinde inşaat yapmak 
mecburiyetinde olduklarını belirterek Kemalpaşa 
OSB’nin yaşadığı süreç nedeniyle farklı bir 
durumu olduğunu vurguladı.

NedimNedim
AnbarAnbar

NejatNejat
ÖzduranÖzduran

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nda 1992-1999 yılları 
arasında Meclis Üyesi olarak 
hizmet veren Ahmet Arsan, 
7 Şubat 2023 günü vefat etti. 
Uzun yıllar Yaşar Holding 
Gıda ve İçecek Grubu 
Başkanlığı yapan Arsan, 
72 yaşındaydı. Arsan’a 
Allah’tan rahmet, ailesi ve 
yakınlarına başsağlığı dileriz.

Ahmet Arsan’ı
kaybettik
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EBSO Meclisi’nin Ocak 
ayı toplantısındaki 
konuğu, Organize 

Sanayi Bölgeleri Üst 
Kuruluşu (OSBÜK) Genel 
Sekreteri Fatih Soysal 
oldu. 

Konuşmasında 
Türkiye’deki OSB’lerin 
genel durumu hakkında 
bilgiler veren Soysal, 
“Bugün ülkemizde 353’ü 
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı’na bağlı, 
36’sı da tarıma dayalı 
ihtisas OSB olmak üzere 
toplam 389 adet tüzel kişilik 
kazanmış organize sanayi 
bölgesi bulunuyor. Bunların 
272’si faal olarak işletme 
halindedir. Toplam 120 bin 
hektara yakın alanda 67 binin 
üzerinde sanayicimiz üretim 
yapmaktadır. Türkiye sanayisi, 
istihdam ettiği işçilerin yarısını, 
yani 2,5 milyon kişiyi burada 
istihdam etmektedir. Bu 
rakam, 105 ülkenin nüfusundan 
daha fazladır. OSB’lerimizin 
toplam alanı da 66 ülkenin 
yüzölçümünden daha 
büyüktür” dedi.

Soysal, “196 OSB’mizin 
elektrik dağıtım lisansı var, 
bunların 116’sı Skada kullanıyor, 
110’u Asos kullanıyor. Yine 
OSB’lerimizde doğalgaz lisansı 
yok, ama 197 OSB’mizde doğal 
gaz kullanılıyor, 92 OSB’miz de 
doğalgaz dağıtımını kendisi 
yapıyor. Artık sanayicilerimiz 
OSB dışında da GES’ler 
kurularak kendi fabrikalarıyla 

mahsuplaşabiliyor. Güneş 
enerjisi 1572 santralde 1500 
megavatlık bir güce ulaştı ve 
hızla da artıyor” diye konuştu.

Mesleki eğitimin çok 
önemli olduğunu vurgulayan 
Soysal, “OSB’lerimizde 
bulunan 84 mesleki ve teknik 
Anadolu lisesinde 60 binin 
üzerinde öğrenci okuyor. 
Ayrıca Türkiye’deki 1.260 
Ar-Ge merkezinin 582’si ve 
316 tasarım merkezinin 115’i 
OSB’lerimizde bulunuyor” 
ifadesini kullandı.

İzmir’in 17 OSB ile Bursa ile 
beraber en çok OSB’ye sahip il 
olduğunu vurgulayan Soysal, 
“Ancak sanayi alanlarına 
bakıldığında İzmir, 17 tane 
OSB’si olmasına rağmen 
5.070 hektar ile 6’ncı sırada. 
Dolayısıyla İzmir’de ya mevcut 
OSB alanlarını genişletmek 
ya da yeni OSB’ler kurmak 
zorundayız” dedi.

OSBÜK’ün faaliyetleri 
hakkında da bilgi veren 

Soysal, “Enerji izleme 
sistemi kurduk, bugün 
125 OSB’mizden 
anlık olarak elektrik 
tüketimlerini izliyoruz. 
Bu 125 OSB, Türkiye’de 
bütün OSB’lerin tükettiği 
elektriğin yüzde 85’ini 
tüketiyor. Her yıl OSB 
yıldızlarını araştırıyoruz 
ve böylece OSB’lerin 
ve firmalarımızın 
başarılarını 
ödüllendiriyoruz. 
Yeşil dönüşümün 
farkındalığının 

arttırılması için çok önemli 
faaliyetler yapıyoruz. 
Yaptığımız protokol ile GES 
kredilendirmesi yapıyoruz. 
Bu şekilde 11 farklı OSB’de 470 
milyon lira değerinde ve 50 
megavatlık 21 proje finanse 
edildi. Ayrıca ODTÜ GÜNAM ile 
yaptığımız işbirliği anlaşması 
kapsamında GES kurulumunun 
önündeki engeller ve fırsatlar 
konusunda bir rapor hazırlattık. 
Dijital dönüşümün öneminin 
farkındalığıyla OSBUK-Net’i 
kurduk. Hangi OSB’mizde hangi 
üretim var, hangi firmalar 
var, parseli nedir gibi verilere 
bizden ulaşılabiliyor. OSBÜK 
Bulut’u kurduk ve firmalarımız 
bu sayede sunucu ve bakım-
onarım maliyetlerini en aza 
indirebiliyorlar. OSB’lerde 
Dijital Dönüşüm Sertifikasyon 
Programı başlattık. OSBÜK 
Akademi’yi kurduk ve son 
üç yılda bir dizi eğitim 
gerçekleştirdik” diye konuştu.

EBSO Meclisi OSBÜK Genel Sekreteri Fatih Soysal’ı konuk etti

“İzmir’de ya mevcut OSB alanlarını 
genişletmek ya da yeni OSB’ler 

kurmak zorundayız”
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Ege Tarımsal Araştırma Enstitüsü 
kelimelerinin boş harflerinden 
meydana gelen ETAE, 1963 yılından 
bu yana tarımımıza yön verme 
adına çalışmalar yapmaktadır. 
Ayrıca Türkiye’mizin tohum hafızası 
olan çok değerli bir kurumumuzdur.

Tohum bankası ülkenin en zengin 
bankasıdır ve değeri ölçülemez 

düzeydedir.
İzmir’in Menemen ilçesi 
sınırları içinde, İzmir 

kent merkezine 23 
km. uzaklıktadır. 

Menemen’deki 
merkez 
kampüste 
çoğunluğu 
sulu tarım 
yapılan 
toplam 
1560 dekar 
arazinin yanı 

sıra; Ödemiş-
Bozdağ 

istasyonunda 35 
dekar, Kuşadası-

Davutlar’da 70 dekar, 

Selçuk’ta 55 dekar ve Akhisar’da 
90 dekar arazide denemeler, 
araştırma ve üretim çalışmaları 
sürdürülmektedir. Bunlara ek olarak 
toplam 150 dekar arazi protokol ile 
kullanılmaktadır. Enstitüde, ulusal 
tohum gen bankası, arazi gen 
bankası, bitki doku kültürü merkezi, 
teknoloji laboratuvarı, arıcılık 
inovasyon merkezi, bölgesel tahıl 
pas hastalıkları araştırma merkezi 
ve herbaryum bulunmaktadır.

Görev kapsamı
Bölgesel görev alanı İzmir, 

Çanakkale, Manisa, Aydın, Balıkesir 
ve Muğla’dır.

Tahıllar, yağlı tohumlar, yemeklik 
tane baklagiller ve mera, patates, 
tütün, tıbbi bitkiler, meyvecilik, 
sebzecilik, süs bitkileri, arıcılık, 
biyolojik çeşitlilik ve genetik 
kaynaklar görev alanına girmektedir.

Çalışma konusu, Türkiye’deki 
bitkisel çeşitliliğin ve genetik 
kaynakların saptanması ve 
korunmasına yönelik araştırma 
ve çalışmalar yürütmektir. Ayrıca 

ETAE: EN ZENGİN BANKA
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Yüksek verimli, kaliteli, 
hastalıklara dayanıklı 
çeşit geliştirmeye yönelik 
bitki ıslahı çalışmaları ve 
projeleri, yetiştirme tekniği 
araştırmaları yürütmek olarak 
sıralanabilir.

Ayrıca ülkemiz orjinli bitki 
genetik kaynaklarına ait 
tohum örneklerinin Enstitü 
bünyesindeki ulusal gen 
bankasında korunmasından 
sorumlu olduğu meyve 
türlerine ait örneklerin arazi 
gen bankalarında (koleksiyon 
bahçelerinde) sürdürülebilir 
muhafazasını gerçekleştirir.

Tarla ve bahçe bitkileri 
gruplarında belirlenen 
türlerde, öncelikle Ege Bölgesi 
olmak üzere ülke geneline 
yönelik yüksek verimli, 
kaliteli, hastalıklara dayanıklı, 
adaptasyon yeteneği yüksek 
yeni çeşitler geliştirmek 
amacıyla, bitki ıslahı projeleri 
ve çalışmaları yapar, 
ayrıca yetiştirme tekniği 
araştırmaları yürütür.

Araştırma sonuçlarının hızlı 
ve etkili şekilde uygulamaya 
aktarılmasına yönelik olarak 
çiftçi şartlarında denemeler, 
demonstrasyonlar, yayımlar, 
bilgi alışverişi toplantıları 
gerçekleştirmek gibi 
çalışmaları yerine getirir.

Biyoteknoloji 
çalışmaları
ETAE, Tarım ve Orman 

Bakanlığı Tarımsal 
Araştırmalar ve Politikalar 
Genel Müdürlüğüne (TAGEM) 
bağlı olarak çalışmalarını 
yürütmektedir.

Bitkisel verimin 
sağlanmasında üreticinin 
ıslah edilmiş tohum, fidan 
ve fide ihtiyaçlarının 
karşılanması için de 
çaba harcayan ETAE, bitki 
doku kültürü merkezinde 

biyoteknolojik çalışmalar da 
yapmaktadır.

ETAE ayrıca tıbbi bitkiler 
şubesi aracılığı ile anason, 
nane, kekik, adaçayı, 
kapari gibi ülkemiz için 
değeri olan bitkilerle 1990 
yılından bu yana çalışmalar 
yapmaktadır.

Tıbbi ve aromatik bitkilerde 
toplama, kültüre alma, 
yetiştirme teknikleri ve çeşit 
geliştirme çalışmalarında 
da bulunmaktadır. Doğadan 
vahşi hasatla toplandığı 
için yok olma tehdidi ile 
karşı karşıya olan salep 
konusunda da kültüre 
alarak verim ve kaliteyi 
artırmaya dönük çalışmalar 
yapmaktadır.

Gözbebeğimiz
Ege Bölgesi tıbbi ve 

aromatik bitkiler çeşit 
geliştirme çalışmaları 
projesi ile ıslah çalışmaları 
sonucu kekik, melissa, tıbbi 
ve Anadolu adaçayı, dağ 
çayı, şevketibostan, ekinezya 
tescil edilmiştir. Ayrıca ulusal 
gen bankasındaki tıbbi ve 
aromatik bitki tohumlarını 
üretim, yenileme çalışmalarını 
da yapan ETAE bölgemizin 
göz bebeği bir kurumdur. 
Bu konuda yetişmiş değerli 
çalışanları, akademisyenleri 
ülke ekonomisine katkı 
vermek üzere canla başla 
çalışmaktadırlar. Teşekkürler 
ETAE, teşekkürler ETAE 
çalışanları.
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Türkiye Ocak’ta 19,4 milyar 
dolar ihracat yaptı
Türkiye İhracatçılar Meclisi verilerine 

göre Türkiye’nin Ocak ayı ihracatı, 
geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 

10,4 artışla 19,4 milyar dolar oldu. Son 12 aylık 
ihracat ise 256 milyar dolara ulaştı.

Otomotiv 2,7 milyar dolarla ocak ayında 
en çok ihracat yapan sektör oldu. Kimya 
2,3 milyar dolarla ikinci, hazır giyim ve 
konfeksiyon ise 1,6 milyar dolarla üçüncü 
sırada yer aldı. Kilogram birim ihracat 
değeri ise geçen yılın aynı ayına göre yüzde 
24,2 artışla 1,56 dolara yükseldi.

İhracatta ilk beş il İstanbul, Kocaeli, Bursa, 
İzmir ve Gaziantep şeklinde sıralandı. Bin 641 
firma Ocak ayında ilk kez dışsatım yaptı ve 
81,9 milyon dolarlık ihracat gerçekleştirdi. 
Birim ihracat değeri ise TİM verilerine göre 
geçen yılın aynı ayına göre yüzde 24,2 
artışla 1,56 dolara yükseldi.

En çok ihracat yapılan ülkeler sırasıyla 
Almanya, ABD, Rusya, İngiltere ve İtalya oldu. 
Ocak ayında Suudi Arabistan’a yapılan 
ihracat 22, Kazakistan’a 2, İsviçre’ye 1,5 kat 
arttı.
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Ege Bölgesi, 2023 yılının 
Ocak ayında ihracatını 
yüzde 15 artışla 2 milyar 

400 milyon dolara taşıdı.
İzmir, Ocak ayında yüzde 

27 artışla 1 milyar 411 milyon 
doları Türkiye’ye kazandırdı. 
Ege Serbest Bölgesi ve İzmir 
Serbest Bölgesi İzmir’in 
ihracatına 274 milyon 
dolarlık katkı sağladı.

2023 yılı Ocak ayında 
Manisa yüzde 4 artışla 353 
milyon dolarlık performans 
ortaya koyarken, Denizli 
yüzde 13 artışla 309 milyon 
dolarlık ihracatla üçüncü 
sırada yer aldı. Ege Bölgesi 
ihracatına Balıkesir yüzde 
61 artışla 100 milyon dolar, 
Aydın yüzde 3 artışla 69 
milyon dolar, Muğla yüzde 
8 artışla 64 milyon dolar, 
Kütahya 34 milyon dolar, 
Uşak 30 milyon dolar, 
Afyonkarahisar 26 milyon 
dolar katkı sağladı.

Ege İhracatçı Birlikleri’nin 
Ocak ayı ihracatı ise yüzde 
5 artışla 1 milyar 433 milyon 
dolar oldu.

Söz konusu ihracatta 
sanayi ürünleri 747 milyon 
dolarlık payla, tarım ürünleri 
ise yüzde 27’lik artışla 603 
milyon dolarla temsil edildi. 
Egeli maden ihracatçıları 
ise 82 milyon dolarlık dövizi 
ülkeye kazandırdı.

Sektörler arasında 
her ay en fazla ihracat 
rakamına ulaşan Ege 
Demir ve Demirdışı Metaller 
İhracatçıları Birliği, Ocak 
ayında 194 milyon dolar 

ihracatla zirvedeki yerini 
sağlamlaştırdı.

Ege İhracatçı Birlikleri 
çatısı altında temsil 
edilmeyen Egeli kimyacılar, 
Ocak ayında 130 milyon 
dolarlık ihracat yaptı.

Ege Hazırgiyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları 
Birliği 116 milyon dolarla en 
fazla ihracat yapan ikinci 
Birlik olarak kayıtlara geçti.

Tarım ve Gıda Birlikleri 
arasında en fazla ihracat 
gerçekleştiren Ege Su 
Ürünleri ve Hayvansal 
Mamuller İhracatçıları Birliği, 
yüzde 3 artışla 112 milyon 
dolarla Ocak ayını geride 
bıraktı.

Ege Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği yüzde 
8 artışla 100 milyon doları, 
Ege Zeytin ve Zeytinyağı 
İhracatçıları Birliği 95 milyon 
doları ülkeye kazandırdı.

Ege Maden İhracatçıları 
Birliği ihracatını 82 
milyon dolara, Ege Tütün 
İhracatçıları Birliği ihracatını 
yüzde 60 artışla 81 milyon 
dolara taşıdı.

Ege Hububat Bakliyat 
Yağlı Tohumlar İhracatçıları 
Birliği ihracatını yüzde 21 
artışla 76 milyon dolara 
çıkardı.

Ege Kuru Meyve ve 
Mamulleri İhracatçıları Birliği 
ve Ege Mobilya Kağıt ve 
Orman Ürünleri İhracatçıları 
Birliği yüzde 7 ivmeyle 67 
milyon dolar ihracata imza 
attı.

Ege Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği yüzde 28 artışla 39 
milyon dolar, Ege Deri ve 
Deri Mamulleri İhracatçıları 
Birliği yüzde 17 yükselişle 
18 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdi.

Ege Bölgesi’nin Ocak ayı 
ihracatı 2,4 milyar dolar
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Enflasyon oranı 2023 
yılı Ocak ayında; yıllık 
TÜFE’de yüzde 57,68; Yİ-

ÜFE’de yüzde 86,46 oranında 
gerçekleşti. Bir önceki aya 
göre ise; TÜFE’de yüzde 6,65 
artış, Yİ-ÜFE’de ise yüzde 4,15 
oranında azalış kaydedildi.

2023 yılı Ocak ayında 
TÜFE’de ana harcama 
gruplarına göre yıllık en 
düşük artış yüzde 24,24 ile 
giyim ve ayakkabı grubunda 
gerçekleşti. Bununla birlikte; 
yüzde 37,87 ile haberleşme, 
yüzde 41,70 ile eğitim ve 
yüzde 47,69 ile ulaştırma en 
düşük artışın olduğu diğer 
gruplar olurken, yüzde 77,22 
ile sağlık, yüzde 75,13 ile 
lokanta ve oteller, yüzde 71,00 
ile gıda ve alkolsüz içecekler 
ve yüzde 61,90 ile ev eşyası 
artışın en yüksek olduğu 
gruplar oldu. 

İşlenmemiş gıda ürünleri, 
enerji, alkollü içkiler ve tütün 

ile altın hariç TÜFE’deki 
değişim, 2023 yılı Ocak 
ayında bir önceki aya göre 
yüzde 7,07, bir önceki yılın 
Aralık ayına göre yüzde 
7,07, bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 57,05 ve 
on iki aylık ortalamalara 
göre yüzde 63,81 olarak 
gerçekleşti.

Yİ-ÜFE’de sanayinin dört 
sektörünün yıllık bazdaki 
değişimleri; madencilik ve 
taş ocakçılığında yüzde 101,51, 
imalatta yüzde 70,49, elektrik, 
gaz üretimi ve dağıtımında 
yüzde 237,14 ve su temininde 
yüzde 116,64 artış olarak 
gerçekleşti.

Ocak ayında tüketici enflasyonu 
yıllık yüzde 57,68



56 ŞUBAT 2023

GÖSTERGE

Sanayi üretim 
endeksi; 2022 
yılı Aralık ayında 

yıllık bazda yüzde -0,2 
azalırken, aylık bazda 
ise yüzde 1,6 arttı.

Sanayinin 
alt sektörleri 
incelendiğinde; 
takvim etkisinden 
arındırılmış endekste, 
2022 yılı Aralık 
ayında madencilik 
ve taşocakçılığı 
sektörü endeksi bir 
önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde -1,1 ve 
elektrik, gaz, buhar 
ve iklimlendirme 
üretimi ve dağıtımı 
sektörü endeksi 
yüzde -8,5 azalırken, 

Sanayi üretimi 2022’nin Sanayi üretimi 2022’nin 
Aralık ayında yıllık yüzde 0,2 Aralık ayında yıllık yüzde 0,2 
azaldı; aylık yüzde 1,6 arttıazaldı; aylık yüzde 1,6 arttı
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imalat sanayi sektörü 
endeksi yüzde 0,5 arttı.

İmalat sanayinin 
alt sektörlerine 
baktığımızda; Aralık 
ayında yıllık en 
fazla artış, yüzde 
40,9 ile deri ve ilgili 
ürünlerin imalatında 
gerçekleşti. Bu artışı 
yüzde 34,7 ile diğer 
ulaşım araçlarının 
imalatı, yüzde 19,6 
ile diğer imalatlarda 
ve yüzde 17,9 ile 
motorlu kara taşıtı, 
treyler (römork) 
ve yarı treyler (yarı 
römork) imalatı 
izledi. Aynı dönemde 
imalat sanayi alt 
sektörlerinden en 
fazla azalış yüzde 
-20,8 ile kağıt ve kağıt 
ürünleri imalatında 
gerçekleşti. Bu azalışı 
yüzde -17,5 ile ana 
metal sanayi imalatı, 
yüzde -15,9 ile tekstil 
ürünleri imalatı, yüzde 
-13,4 ile kok kömürü ve 
rafine edilmiş petrol 
ürünleri imalatı izledi.

Mevsim ve takvim 
etkisinden arındırılmış 
endekse göre; ana 
sanayi gruplarından 
2022 yılı Aralık ayında 
bir önceki aya göre, 
sermaye malında 
yüzde 2,9 oranında, 
dayanıksız tüketim 
malında yüzde 1,6, 
ara malında yüzde 
1,5, enerjide yüzde 0,6 
ve dayanıklı tüketim 
malında yüzde 0,2 
artış gerçekleşti.

Kapasite kullanım 
oranı ise 2023 yılı 
Ocak ayında bir 
önceki aya göre 
1,2 puan azalarak 
yüzde 75,3 oranında 
gerçekleşti.

GÖSTERGE
Kapasite Kullanım Oranı:
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İşsizlik oranı 2022 yılı Aralık 
ayında 0,1 puan artarak 
yüzde 10,3 oranında 

gerçekleşti. İşsizlik oranı; 
erkeklerde yüzde 8,2, 
kadınlarda yüzde 14,4 
oranında kaydedildi. 
İstihdam edilen kişi sayısı bir 
önceki aya göre; 18 bin kişi, 
işsiz sayısı 62 bin kişi arttı. 
Toplam işsiz sayısı 3 milyon 
633 bin kişi oldu. 

2022 yılı Aralık ayında 
genç nüfusta işsizlik 
oranı yüzde 18,9 oranında 
gerçekleşirken, zamana 
bağlı eksik istihdam, 
potansiyel işgücü ve 
işsizlerden oluşan atıl işgücü 
oranı bir önceki aya göre 0,6 
puanlık artış ile yüzde 21,4 
oldu. 

Aynı dönemde işgücü, 
bir önceki aya göre 80 bin 
kişi artarak 35 milyon 206 
bin kişi, işgücüne katılma 

oranı ise 0,1 puanlık artış ile 
yüzde 54,1 olarak gerçekleşti. 
İşgücüne katılma oranı 
erkeklerde yüzde 71,9 iken 
kadınlarda yüzde 36,6 oldu. 

İstihdam edilenlerden 
referans döneminde 

işbaşında olanların, mevsim 
ve takvim etkilerinden 
arındırılmış haftalık ortalama 
fiili çalışma süresi 2022 yılı 
Aralık ayında bir önceki aya 
göre 0,2 saat artarak 44,5 
saat olarak gerçekleşti.

Aralık 2022’de işsizlik yüzde 10,3
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Bütçe; 2022 yılı Ocak 
ayında 30 milyar 44 
milyon TL fazla vermiş 

iken, 2023 yılı Ocak ayında 
32 milyar 243 milyon TL açık 
verdi. Bütçe gelirleri, Ocak 
ayında yüzde 64,2 oranında 
artarak 289 milyar 78 milyon 
TL, bütçe giderleri ise yüzde 
120,1 oranında artarak 321 
milyar 320 milyon TL olarak 
kaydedildi.

2023 yılı Ocak ayında vergi 
gelirleri; yıllık bazda yüzde 71,5 
oranında artarak 252 milyar 
826 milyon TL seviyesine 
ulaştı. Faiz hariç giderler yüzde 
127,7 oranında artarak 299 
milyar 961 milyon TL olarak 
gerçekleşti. 

Ayrıca, 2022 yılı Ocak 
ayında 44 milyar 276 milyon TL 
faiz dışı fazla verilmiş iken, 2023 
yılı Ocak ayında 10 milyar 883 
milyon TL faiz dışı açık verildi.

Ödemeler dengesi
Cari işlemler hesabı 2022 

yılı Aralık ayında piyasa 
beklentilerinin biraz üzerinde 
yıllık bazda 5,9 milyar dolar 
seviyesinde son 11 ayın en 
yüksek seviyesinde gerçekleşti. 
Cari açık üzerinde dış ticaret 
açığındaki genişleme etkili 
oldu. Net enerji ithalatı 
yüksek seyrini sürdürürken, 
turizm ve taşımacılık gelirleri 
yıllık bazda artarak cari 
dengeyi sınırlandırdı. 12 aylık 
kümülatifte ise cari açık 48,8 
milyar dolar ile 2013 yılından 
bu yana en yüksek seviyede 
gerçekleşti. 

2022 yılı Aralık ayında, 
net doğrudan yatırımlarda 
374 milyon dolar, 2022 yılı 
Ocak-Aralık döneminde ise, 
8,1 milyar dolar sermaye 
girişi gerçekleşti. Portföy 
yatırımlarında, 2022 yılı Aralık 
ayında 828 milyon dolar 
sermaye girişi kaydedilirken, 
2022 yılında toplam çıkış 
13,4 milyar seviyesine ulaştı. 
2022 yılı Aralık ayında diğer 
yatırımlarda 6,7 milyar 
dolarlık, 2022 yılı Ocak-Aralık 
döneminde ise 42,3 milyar 
dolarlık sermaye girişi yaşandı.

Rezerv varlıklar 2022 yılının 
Aralık ayında 2,4 milyar dolar, 
yıl genelinde 12,3 milyar dolar 
arttı. Aralık ayında net hata 
ve noksan kaleminde 428 

milyon dolar sermaye girişi 
kaydedilirken, 2022 yılında 24,2 
milyar dolar seviyesine ulaştı.

Küresel ölçekte enerji 
fiyatlarında azalma yönünde 
bir eğilim görülse de, enerji ve 
altın ithalatındaki yüksek seyrin 
devam etmesi dış ticaret 
açığındaki genişlemede etkili 
oldu. Dolayısıyla önümüzdeki 
günlerde cari açığın üzerinde 
risk oluşturmaya devam 
edeceği öngörülüyor. 
Öte yandan, finansal 
olarak, yaşanan deprem 
felaketi nedeniyle deprem 
bölgesindeki konut ve altyapı 
çalışmalarına odaklanılması 
ihracatı baskılarken, bölge 
ihracatında da gerileme 
gözleneceği bekleniyor.

Bütçe Ocak’ta 32,2 milyar TL açık 
verdi; cari işlemler hesabı Aralık’ta 
yıllık 5,9 milyar dolar oldu
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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